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 Kommunstyrelsens sammanträde den 9 mars 2022 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör 
Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Heléne Hill, samhällsbyggnadsdirektör 
Mona Birgetz, HR-direktör 
Frida Plym Forshell, Gymnasie- och arbetsmarknadsdirektör 
Fredrik Zethræus, kommunsekreterare 
Diana Molinsky, politisk sekreterare (M) 
Tomas Selin, politiks sekreterare (C) 
Pelda Qaso, politisk sekreterare (S) 
Sofie Strömvall, politisk sekreterare (KD) 
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BEVIS  
om justering av Kommunstyrelsen protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 9 mars 2022 

Protokollet har justerats den  14 mars 2022 

Anslaget sattes upp den 15 mars 2022 

Anslaget tas ner den 6 april 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  5 april 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddige.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 1   
    
    

 
 
Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns med följande ändring: 

Ärende som utgår 

§ 20, Förslag till Nationell plan för transportinfrastrukturen 2022-2033 - Svar på 
remiss från Trafikverket/Regeringskansliet - utgår då den har hanterats av 
Samhällsbyggnadsutskottet 2022-02-22, § 7, efter delegation från Kommunstyrelsen 
2022-02-02, § 13. 

Nytt ärende 

§ 37, Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Polismyndigheten avseende 
nya Basstation (polishus) inom del av Visättra 1:1.  

Övriga frågor 

Sara Heelge Vikmång (S) anmäler tre frågor. Med anledning av den ryska invasionen 
av Ukraina vill Socialdemokraterna anmäla tre övriga frågor på onsdagens 
kommunstyrelse: 

* Är det möjligt att göra en översyn av hur kommunens pensionspengar är placerade, 
och mer specifikt om de är investerade i några ryska fonder som kan framstå som 
oetiska? Vi har sett att bland annat Uppsala kommun har aviserat att de kommer göra 
en sådan översyn: https://sverigesradio.se/artikel/uppsala-kommun-ser-over-
investeringar. 

* Vi skulle gärna även få en dragning om kommunens beredskap för en cyberattack, 
givet att många experter pekar på det som ett möjligt agerande från Ryssland mot de 
länder som de betraktar som ovänliga.  

* Migrationsverket har höjt sin beredskap till högsta nivå och uppmanar nu 
kommuner att ha beredskap för en flyktingvåg. Hur förbereder sig kommunen för det 
och ska det göras en inventering av vilka platser som skulle kunna användas för 
tillfälliga boenden i närtid? 

Anders Abel (MP) anmäler fråga om Spårväg Syd och Tvärförbindelse Södertörn.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 2   
    
    
 

 
Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Inget jäv anmäls.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 3   
    
Diarienummer KS-2021/3021.182    
 

 
Avstämningsärende - nämndernas och bolagens 
verksamhetsplanering 2022  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Avstämning av nämndernas och bolagens verksamhetsplanering för 2022 
godkänns. 

2. Nämnderna uppmanas att besluta om etappmål senast i samband med 
delårsrapporten per mars 2022 så att samtliga indikatorer är målsatta i 2022 års 
verksamhetsplanering och kan ligga till underlag för nämndernas målbedömning 
under året. 

3. Nämnderna uppmanas att i uppföljningen under året komplettera med hur 
väsentliga volymer är budgeterade över året. 

4. Nämnderna uppmanas att anpassa redovisning till ny ekonomimodell till 
uppföljningen under 2022. 

5. Investeringsplanen för Huddinge Samhällsfastigheter AB ska aktualiseras och 
rapporteras för förnyat beslut senast i delårsrapporten per mars 2022. 

6. Nämnder och bolag uppmanas att till verksamhetsplaneringen 2023 beakta 
rekommendationer i avstämningsärendet. 

7. Omfördelning av driftbudget, 6 200 tkr, från klimat- och stadsmiljönämnden till 
bygglovs- och tillsynsnämnden godkänns. 

 
Sammanfattning 
I avstämningsärendet redovisas nämndernas och de helägda bolagens 
verksamhetsplanering som beskriver det planerade arbetet med kommunfullmäktiges 
beslutade mål och indikatorer i Mål och budget för 2022. En övergripande slutsats att 
nämnderna, med stöd av tjänstepersoner från nämndernas förvaltningar, genomfört en 
bra verksamhetsplanering. En rekommendation till samtliga nämnder är att löpande, i 
samband med verksamhetsplanering, se över och utvärdera om nämndmål, måltexter 
och indikatorer behöver justeras för en bättre styrning. 
Bolagens affärsplaner bedöms vara sammanhållna och uttrycker tydligt vad som ska 
uppnås inom de tre hållbarhetsperspektiven och att det finns en koppling till 
kommunens målstruktur. För att kunna göra en samlad och transparent uppföljning av 
kommunfullmäktiges mål, där både nämnder och bolag ingår, rekommenderas 
bolagen att mer explicit uttrycka vilka indikatorer och etappmål (kortsiktiga 
målnivåer) som ska ligga till grund för kommunens samlade bedömning för det 
budgetår planeringen avser. En rekommendation är att detta tydliggörs i 
affärsplanerna framåt. 
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Nämnderna redovisar budgetar för 2022 som är i balans med tilldelad ram från 
kommunfullmäktige. Bolagen har beslutat om budget för 2022 som i huvudsak 
överensstämmer med redovisade prognoser i Mål och budget. Investeringsplanen för 
Huddinge Samhällsfastigheter AB behöver aktualiseras och rapporteras för förnyat 
beslut senast i delårsrapporten per mars. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) som inte deltar i beslutet, Nujin 
Alacabek (V) som inte deltar i beslutet och Anders Lönroth (MP) som inte deltar i 
beslutet.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning 
som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter 

 
  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  8 (61) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 4   
    
Diarienummer KS-2022/80.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
föreningsstämma i Föreningen Arena Huddinge  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att på föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 rösta 
i enlighet med av föreningens revisor tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställelse av resultaträkningen och balansräkningen, 

• dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, samt 

• ansvarsfrihet gentemot föreningen för styrelseledamöterna för 2021 års förvaltning. 

2. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att rösta 
för 

• medlemsavgifter till föreningen som föreslagits av styrelsen och serviceersättning 
till servicebolaget, Huddinge Arena AB, som föreslagits av styrelsen i Huddinge 
Arena AB, för pågående verksamhetsår, 

3. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att rösta 
för 

• att föreningen för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till och med 
ordinarie föreningsstämma år 2023 ska ha det antal ledamöter och suppleanter som 
föreslagits av föreningens valberedning 

• att föreningens styrelse för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till och 
med ordinarie föreningsstämma år 2023 ska ha de ledamöter och suppleanter som 
nominerats av föreningens valberedning och som inte utsetts av kommunfullmäktige i 
Huddinge kommun, 

• det val av ordförande i föreningens styrelse som nominerats av föreningens 
valberedning, för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till och med 
ordinarie föreningsstämma år 2023, 

• den revisor och revisorssuppleant som nominerats av föreningens valberedning, 

• det val av ledamöter i föreningens valberedning som valberedningen nominerat, för 
perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till och med ordinarie 
föreningsstämma år 2023. 

 
Sammanfattning 
Föreningsmedlems rätt att besluta i en förenings angelägenheter utövas vid 
föreningsstämma. Som medlem i en förening företräds kommunen av ett ombud. 
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Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
kommunen bestämt. 
De beslut som ska förekomma på föreningens årsstämma framgår av dess stadgar. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med ovanstående förslag. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare till föreningsstämman Arena Huddinge 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 5   
    
Diarienummer KS-2022/81.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
föreningsstämmor i Kommuninvest Ekonomiska Förening  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att på föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 rösta 
i enlighet med av föreningens revisor tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställelse av resultaträkningen och balansräkningen, 

• dispositioner beträffande föreningens och koncernens vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen, samt 

• ansvarsfrihet för styrelseledamöterna och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att på 
förslag av föreningens styrelse rösta för • fastställande av ägardirektiv avseende 
föreningens företag 

• val av valberedning och av ordförande samt vice ordförande i valberedningen i 
föreningen 

• fastställande av arbetsordning för valberedningen i föreningen och arbetsordning för 
valberedningen i föreningens företag eller i förekommande fall, annat föreningsorgan 
vars arbetsordning ska behandlas av stämman 

• val av representanter till bolagsstämmorna i föreningens företag 

3. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att rösta 
för 

• i förekommande fall, val av revisorer och revisorssuppleanter som föreslagits av 
föreningens lekmannarevisorer 

4. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att rösta 
för 

• valberedningens förslag till fastställande av arvoden åt styrelsen, valberedningen i 
föreningen och revisorerna 

• valberedningens förslag till styrelse och styrelsens ordförande samt vice ordförande 

• i förekommande fall, valberedningens förslag till lekmannarevisorer. 

 
Sammanfattning 
Föreningsmedlems rätt att besluta i en förenings angelägenheter utövas vid 
föreningsstämma. Som medlem i en förening företräds kommunen av ett ombud. 
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Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
kommunen bestämt. 
De beslut som ska förekomma på föreningens årsstämma framgår av dess stadgar. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med ovanstående förslag. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare till föreningsstämman Kommuninvest ekonomisk förening 
Kommuninvest 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 6   
    
Diarienummer KS-2022/82.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagsstämmor i 
Stockholm Vatten AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunens ombud vid bolagstämma år 2022 Stockholm Vatten AB får i uppdrag 
att rösta i enlighet med av respektive bolags revisor tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställelse av resultat- och balansräkning och i förekommande fall fastställelse av 
koncernresultaträkning och koncernbalansräkning, 

• om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, 

• ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. Kommunens ombud vid Stockholm Vatten AB:s bolagstämma år 2022 får i 
uppdrag 

• att i förekommande fall rösta för att den revisor och revisors-suppleant väljs i 
bolaget, som efter vederbörligen genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag, 

• att rösta för de arvoden till sysslomän i Stockholm Vatten AB, vilka föreslås av 
Stockholms stad alternativt av moderbolaget Stockholm Vatten Holding AB, samt 

• att i förekommande fall rösta för att § 5 i bolagsordningen för Stockholm Vatten AB 
får följande ändrade lydelse: 

”Styrelsen ska bestå av lägst fem och högst tio ledamöter med lägst tre och högst tio 
suppleanter. Fullmäktige i Huddinge kommun väljer en ledamot och en suppleant. 
Därutöver väljer Stockholms kommunfullmäktige högst nio ledamöter och högst nio 
suppleanter liksom ordförande och vice ordförande i styrelsen. Samtliga val sker för 
tiden från årsstämman som följer närmast efter det val till respektive 
kommunfullmäktige förrättas till tiden vid slutet av den årsstämma som följer efter 
nästa val till respektive kommunfullmäktige.” 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
De beslut som ska förekomma på Stockholm Vatten AB:s bolagstämma framgår av 
respektive bolagsordning. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
beslutar ge ombud i uppdrag att på bolagstämma rösta i enlighet med punkterna i 
ovanstående förslag. 
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Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare för ombud i Stockholm Vatten AB 
Stockholm Vatten AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 7   
    
Diarienummer KS-2022/83.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års ägarråd i 
Inera AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Vid 2022 års ägarråd i Inera AB får kommunens ombud i uppdrag att rösta i 
enlighet med av styrelsen för Inera AB framtagen verksamhetsplan och budget. 

2. Kommunens ombud vid bolagstämma (årsstämma) år 2022 i Inera AB får i 
uppdrag att rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

• fastställelse av resultat- och balansräkning, 

• om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, 

• ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

3. Kommunens ombud får vid Inera AB:s bolagstämma (årsstämma) och ägarråd år 
2022 i uppdrag 

• att rösta för att bolagets styrelse ska ha det antal styrelseledamöter och 
styrelsesuppleanter som föreslås av bolagets valberedning, 

• att rösta för de förslag till val av styrelseledamöter och styrelsesuppleanter samt 
ordförande i bolagets styrelse som föreslås av bolagets valberedning, 

• att i förekommande fall rösta för att den revisor/de revisorer och den 
revisorssuppleant/de revisorssuppleanter väljs i bolaget, som efter vederbörligen 
genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag, 

• att rösta för de förslag till lekmannarevisorer samt de lekmannarevisorssuppleanter 
som föreslås av bolagets valberedning, samt 

• att rösta för de arvoden till sysslomän i bolaget som föreslås av bolagets 
valberedning. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslöt den 12 juni 2017 att Huddinge kommun skulle förvärva 5 
(fem) aktier i Inera AB. Samtidigt beslöt fullmäktige godkänna i ärendet redovisat 
aktieägaravtal och att inträda som part i aktieägaravtalet genom redovisat 
anslutningsavtal. 
De beslut som ska förekomma på Inera AB:s ordinarie bolagstämma (årsstämma) 
framgår av bolagets bolagsordning. Innehållet i bolagsordningen har beslutats redan 
innan kommunen förvärvade aktier i bolaget. Enligt bolagsordningen ska styrelsen 
bestå av lägst sex och högst femton ledamöter. 
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Bolagsstämman ska enligt bolagsordningen bland annat 
bestämma antalet styrelseledamöter samt i förekommande fall antalet revisorer, 
lekmannarevisorer och ersättare 
besluta om val av styrelseledamöter samt i förekommande fall, revisorer, 
lekmannarevisorer och ersättare 
fastställa arvoden åt styrelsen och i förekommande fall för revisorerna 
val av styrelseordförande 
besluta om ansvarsfrihet åt styrelseledamöterna och verkställande direktör. 
I aktieägaravtal har införts bestämmelser om ett ägarråd som ska utgöra det 
beslutsorgan i vilket samtliga parter äger delta och som beslutar om övergripande 
strategiska frågor och bolagsstyrning. Parterna har enligt aktieägaravtalet förbundit 
sig att vid bolagsstämma i bolaget rösta i enlighet med de beslut och val som sker vid 
Ägarråd enligt detta Avtal. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Inera AB 
Ombudet och ersättare för ombudet 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 8   
    
Diarienummer KS-2022/84.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i SRV Återvinning AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att vid SRV återvinning AB:s bolagsstämma år 2022 rösta i 
enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

a. fastställelse av resultat- och balansräkning 

b. dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen 

c. ansvarsfrihet åt styrelseledamöter och verkställande direktör 

2. Ombudet får i uppdrag att vid bolagsstämma 2022 rösta för arvoden och 
sammanträdesersättningar till sysslomän i bolaget enligt tabellen nedan som 
beslutades vid bolagstämman 2019.  

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. I ärende om val av revisor och revisorssuppleant vid bolagsstämma 2022 i SRV 
återvinning AB får ombudet i uppdrag att rösta för att den revisor och 
revisorssuppleant alternativt registrerat revisionsbolag utses i bolaget, som efter 
vederbörligen genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag av SRV återvinning 
AB. 

4. Beträffande utseende av ordförande och vice ordföranden i styrelsen för SRV 
återvinning AB för tiden från bolagsstämman år 2022 till och med ordinarie 
bolagsstämma år 2023 uppdras åt ombudet att rösta för att en ledamot 
representerande Haninge kommun utses som ordförande, att Jelena Drenjanin (M) 

Fast arvode per år År 2019-2022 
Styrelseordförande 66 550 kr 
1:a och 2:a vice styrelseordförande 66 550 kr 
Ordinarie styrelseledamot 26 620 kr 
Styrelsesuppleant 13 310 kr 
Revisionsarvode 6 655 kr 
Sammanträdesersättning   
För de första 2 timmarna 770 kr 
därefter för påbörjad timme 302,50 kr 
Vid kurser och konferenser förlagda utanför 
kommunen 2 640 kr 

Ledamot har rätt till ersättning motsvarande styrkt löneavdrag om det 
överstiger sammanträdes och konferensersättningarna ovan. 
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utses som 1:e vice ordförande i sin egenskap av ledamot för Huddinge, och att en 
ledamot representerande Botkyrka kommun utses som 2:e vice ordförande kommun. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
De beslut som ska förekomma på SRV återvinning AB:s ordinarie bolagsstämma 
framgår av bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet rösta i ”övriga ärenden som 
ankommer på stämman enligt aktiebolagslagen (2005:551) eller bolagsordningen” 
eller av annat skäl. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge ombudet 
i uppdrag att på bolagsstämman rösta i enlighet med punkterna 1 – 4 i ovanstående. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns ombud på SRV återvinning AB:s bolagsstämmor 
SRV återvinning AB 
Botkyrka kommun 
Haninge kommun 
Nynäshamns kommun 
Salems kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/85.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i Södertörns Energi AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att vid Södertörns Energi AB:s ordinarie bolagsstämma år 
2022 rösta i enlighet med bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkning samt koncernresultaträkning och 
koncernbalansräkning, 

- disposition av bolagets fria kapital enligt fastställd balansräkning, 

- samt ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. Uppdrag ges till ombudet att rösta för att Daniel Dronjak (M) i egenskap av 
ledamot representerande Huddinge kommun utses som ordförande och att en ledamot 
i styrelsen representerande Botkyrka kommun utses som vice ordförande i styrelsen 
för Södertörns Energi AB för tiden från bolagstämma år 2022 intill dess ordinarie 
bolagsstämma hållits år 2023. 

3. Ombudet får i uppdrag att vid ordinarie bolagsstämma 2022 rösta för de arvoden 
till sysslomän i Södertörns Energi AB som föreslås av bolagets styrelse. 

4. I förekommande fall får ombudet i uppdrag att vid bolagstämma 2022 rösta för att 
den revisor och revisorssuppleant väljs i bolaget, som efter vederbörligen genomförd 
upphandling tilldelats dessa uppdrag. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag företräds kommunen av ett ombud. Kommunens val av ombud 
sker enligt kommunallagens regler. Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska 
utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
De beslut som ska förekomma på Södertörns Energi AB:s bolagstämma framgår av 
bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet rösta i ”övriga ärenden som ankommer 
på stämman enligt aktiebolagslagen (2005:551) eller bolagsordningen” eller av annat 
skäl. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar ge ombudet 
uppdrag att på bolagstämman rösta i enlighet med punkterna 1-4 i ovanstående 
förslag. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns ombud till bolagstämmor i Södertörns Energi AB och ersättare 
för ombud 
Södertörns Energi AB 
Botkyrka kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 10   
    
Diarienummer KS-2022/86.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i Huge Bostäder AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att vid Huge Bostäder AB:s bolagstämma år 2022 rösta i 
enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkning samt i förekommande fall 
koncernredovisning och koncernrevisionsberättelse, 

- dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, 

- samt ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. Ombudet får i uppdrag att vid bolagsstämma i Huge Bostäder AB år 2022 rösta för 
sammanträdes- och årsarvoden till sysslomän i bolaget som räknats upp i enlighet 
med av kommunfullmäktige fastställt arvodesreglemente. 

3. I det fall fråga uppkommer om val av revisor och revisorssuppleant vid 
bolagstämma 2022 i Huge Bostäder AB får ombudet i uppdrag att rösta för att den 
revisor och revisorssuppleant utses, som efter vederbörligen genomförd upphandling 
tilldelats dessa uppdrag av Huge Bostäder AB. 

4. När det gäller arvode till revisor och revisorssuppleant får ombudet i uppdrag att 
rösta för att arvode ska utgå i enlighet med det avtal som ingåtts mellan Huge 
Bostäder AB och den revisor och revisorssuppleant vilken tilldelats nämnda uppdrag 
efter upphandling. 

5. Ombudet får i uppdrag att vid Huge Bostäder AB:s bolagstämma år 2022 rösta för 
fastställelse av de Ägardirektiv för Huge Bostäder AB som beslutats av 
kommunfullmäktige 8 november 2021.  

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag företräds kommunen av ett ombud. Val av ombud sker enligt 
kommunallagens regler. Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva 
rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. Vilket organ i kommunen 
(kommunfullmäktige eller kommunstyrelsen) som ska ”fylla” fullmakten beror på 
frågans art. 
De beslut som ska förekomma på Huge Bostäder AB:s årsstämma framgår av 
bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet rösta i ”övriga ärenden som ankommer 
på stämman enligt aktiebolagslagen (2005:551) eller bolagsordningen” eller av annat 
skäl. 
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Kommunfullmäktige har den 8 november 2021 beslutat om Ägardirektiv för Huge 
Bostäder AB. Ägardirektiven ska fastställas av bolagstämman. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge ombudet 
uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med punkterna 1 – 5 i ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Mats Arkhem (SD) och Nujin Alacabek 
(V).  
 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag (som 
också biläggs protokollet) innebärande:  
1. Ombudet får i uppdrag att vid Huge Bostäder AB:s bolagsstämma år 2022 rösta i 
enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag med följande undantag  
- Styrelsens förslag om vinstutdelning till ett sammanlagt belopp om 10 000 000 kr 
avslås. I stället överföres 1 351 981 646 kr i ny räkning.  
- Fastställelse av resultat- och balansräkning samt i förekommande fall 
koncernredovisning och koncernrevisionsberättelse med undantag för det som följer 
av förslaget ovan.  
- Dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen med undantag av det som följer av förslaget ovan. 
Ombudet får i uppdrag att vid Huge Bostäder AB:s bolagsstämma år 2022 rösta i 
enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande  
- ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2020 års 
förvaltning.  
 
Punkt 2–4 i enlighet med förvaltningens förslag.  
 
5. Socialdemokraterna och Vänsterpartiet avstår från att delta i beslutspunkt 5 
eftersom vi hade andra förslag till beslut i kommunfullmäktige den 8 november 2022 
när ägardirektiven antogs. 
Mats Arkhem (SD) biträder (S) och (V) yrkande ovan i beslutsmening 1.  
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut eller i enlighet Sara Heelge Vikmångs (S), Nujin Alacabeks (V) och 
Mats Arkhems (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut.  
Reservationer 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Mats Arkhem (SD) reserverar sig 
till förmån för eget förslag.  
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns ombud på 2022 års bolagstämma i Huge Bostäder AB 
Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 11   
    
Diarienummer KS-2022/87.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att vid Huddinge Samhällsfastigheter AB:s bolagstämma år 
2022 rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkning samt i förekommande fall 
koncernredovisning och koncernrevisionsberättelse, 

- disposition av bolagets fria kapital enligt fastställda balansräkning, 

- samt ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. Ombudet får i uppdrag att vid bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter AB år 
2022 rösta för sammanträdes- och årsarvoden till sysslomän i bolaget som räknats 
upp enligt av kommunfullmäktige fastställt arvodesreglemente. 

3. I det fall fråga uppkommer om val av revisor och revisorssuppleant vid 
bolagstämma 2022 i Huddinge Samhällsfastigheter AB får ombudet i uppdrag att 
rösta för att den revisor och revisorssuppleant utses, som efter vederbörligen 
genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag av Huddinge Samhällsfastigheter 
AB. 

4. När det gäller arvode till revisor och revisorssuppleant får ombudet i uppdrag att 
rösta för att arvode ska utgå i enlighet med det avtal som ingåtts mellan Huddinge 
Samhällsfastigheter AB och den revisor och revisorssuppleant vilken tilldelats 
nämnda uppdrag efter upphandling. 

5. Ombudet får i uppdrag att vid Huddinge Samhällsfastigheter AB:s bolagstämma år 
2022 rösta för fastställelse av de Ägardirektiv för Huddinge Samhällsfastigheter AB 
som beslutats av kommunfullmäktige 8 november 2021. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagsstämma. Som 
aktieägare i ett bolag företräds kommunen av ett ombud. Val av ombud sker enligt 
kommunallagens regler. Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva 
rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. Vilket organ i kommunen 
(kommunfullmäktige eller kommunstyrelsen) som ska ”fylla” fullmakten beror på 
frågans art. 
De beslut som ska förekomma på Huddinge Samhällsfastigheter AB:s ordinarie 
bolagstämma (årsstämma) framgår av bolagsordningen. Härutöver behöver ombudet 
rösta i ”övriga ärenden som ankommer på stämman enligt aktiebolagslagen 
(2005:551) eller bolagsordningen” eller av annat skäl. 
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Kommunfullmäktige har den 8 november 2021 beslutat om Ägardirektiv för 
Huddinge Samhällsfastigheter AB. Ägardirektiven ska fastställas av bolagstämman. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslutar ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med punkterna 1 – 5 i 
ovanstående förslag. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S) och Nujin Alacabek (V).  
 
Propositioner 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) och Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som 
biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Ombudet 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 12   
    
Diarienummer KS-2022/88.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i Stockholmsregionens Försäkring AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunens ombud vid bolagstämma år 2022 i Stockholmsregionens Försäkring 
AB får i uppdrag att rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag 
beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkning 

- om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, 

- ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. Kommunens ombud vid Stockholmsregionens Försäkring AB:s bolagstämma år 
2022 får i uppdrag 

- att rösta för de förslag gällande val av styrelseledamöter m.fl. uppdrag i bolaget som 
föreslås av bolagets valberedning, 

- att i förekommande fall rösta för att den revisor och revisorssuppleant väljs i 
bolaget, som efter vederbörligen genomförd upphandling tilldelats dessa uppdrag, 
samt 

- att rösta för de arvoden till sysslomän i bolaget som föreslås av bolagets 
valberedning. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
De beslut som ska förekomma på Stockholmsregionens Försäkring AB:s ordinarie 
bolagstämma framgår av bolagsordningen. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
beslutar ge ombud i uppdrag att på bolagstämma rösta i enlighet med punkterna i 
ovanstående förslag. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare för ombud i Stockholmsregionens Försäkring AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 13   
    
Diarienummer KS-2022/89.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i SKL Kommentus  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunens ombud vid bolagstämma år 2022 i SKL Kommentus AB får i uppdrag 
att rösta i enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- fastställelse av resultat- och balansräkning 

- om dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, 

- ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2021 års 
förvaltning. 

2. Kommunens ombud vid SKL Kommentus AB:s bolagstämma år 2022 får i 
uppdrag 

- att rösta för valberedningens förslag till styrelse, 

- att i förekommande fall rösta för den revisor och eventuell revisorssuppleant som 
valberedningen föreslår och i förekommande fall rösta för den revisor och eventuell 
revisorssuppleant som vederbörligen upphandlats, 

- att rösta för valberedningens förslag till arvoden till styrelsen och revisorer. 

 
Sammanfattning 
Aktieägares rätt att besluta i bolagets angelägenheter utövas vid bolagstämma. Som 
aktieägare i ett bolag måste kommunen företrädas av ett ombud. Ombudet har ingen 
egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som aktieägaren bestämt. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen på kommunens vägnar 
beslutar ge ombud i uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med punkterna i 
ovanstående förslag. 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
Beslutet ska skickas till 
SKL Kommentus AB 
Ombud och ersättare för ombud till bolagstämma i SKL Kommentus 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 14   
    
Diarienummer KS-2022/91.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
föreningsstämma i Samverkan i Huddinge  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Ombudet får i uppdrag att på föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 rösta 
i enlighet med av föreningens revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- fastställelse av resultaträkningen och balansräkningen, 

- dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, samt 

- ansvarsfrihet gentemot föreningen för styrelseledamöterna för 2021 års förvaltning. 

2. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att på 
förslag av föreningens styrelse rösta för 

- medlemsavgifter och serviceavgifter till föreningen för pågående verksamhetsår, 

- verksamhetsplan och budget för innevarande verksamhets-/räkenskapsår, 

- besvarandet av motioner som getts in i den ordning som sägs i § 12 i föreningens 
stadgar, 

- att föreningens styrelse för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till och 
med ordinarie föreningsstämma år 2023 ska ha de ledamöter och suppleanter som 
nominerats av föreningens valberedning och som inte utsetts av kommunfullmäktige i 
Huddinge kommun, 

- det val av ordförande och vice ordförande i föreningens styrelse, som föreslagits av 
föreningens valberedning, för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till 
och med ordinarie föreningsstämma år 2023, 

- att, i förekommande fall, den revisor och revisorssuppleant som föreslås 
föreningsstämman väljs i föreningen, 

- val av ledamöter i föreningens valberedning för perioden från ordinarie 
föreningsstämma år 2022 till och med ordinarie föreningsstämma år 2023, som 
föreslås föreningsstämman inklusive utseende av sammankallande i valberedningen, 

- övriga förslag vilka ska beslutas av föreningsstämman. 

 
Sammanfattning 
Föreningsmedlems rätt att besluta i en förenings angelägenheter utövas vid 
föreningsstämma. Som medlem i en förening företräds kommunen av ett ombud. 
Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
kommunen bestämt. 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  28 (61) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

De beslut som ska förekomma på föreningens årsstämma framgår av dess stadgar. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunstyrelsen fattar beslut att ge 
ombudet uppdrag att på årsstämman rösta i enlighet med ovanstående förslag. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Ombud och ersättare till föreningsstämman i Samverkan i Huddinge 
Samverkan i Huddinge 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 15   
    
Diarienummer KS-2022/90.111    
 

 
Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
föreningsstämma i föreningen Svenskt Vatten  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunens ombud får i uppdrag att på föreningens ordinarie föreningsstämma år 
2022 rösta i enlighet med av föreningens revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- fastställelse av resultaträkningen och balansräkningen, 

- dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust enligt den fastställda 
balansräkningen, samt 

- ansvarsfrihet gentemot föreningen för styrelseledamöterna för 2021 års förvaltning. 

2. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att rösta 
för 

- medlemsavgifter till föreningen som föreslagits av styrelsen och serviceersättning 
till servicebolaget, Svenskt Vatten AB, som föreslagits av styrelsen i Svenskt Vatten 
AB, för pågående verksamhetsår, 

3. På föreningens ordinarie föreningsstämma år 2022 får ombudet i uppdrag att på 
förslag av föreningens styrelse rösta för 

- att föreningens styrelse för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till och 
med ordinarie föreningsstämma år 2023 ska ha de ledamöter och suppleanter som 
nominerats av föreningen, 

- det val av ordförande och vice ordförande i föreningens styrelse, som föreslagits av 
föreningens valberedning, för perioden från ordinarie föreningsstämma år 2022 till 
och med ordinarie föreningsstämma år 2023, 

- att, i förekommande fall, den revisor och revisorssuppleant som föreslås 
föreningsstämman väljs i föreningen, 

- val av ledamöter i föreningens valberedning för perioden från ordinarie 
föreningsstämma år 2022 till och med ordinarie föreningsstämma år 2023, som 
föreslås föreningsstämman inklusive utseende av sammankallande i valberedningen, 

- övriga förslag vilka ska beslutas av föreningsstämman. 

 
Sammanfattning 
Föreningsmedlems rätt att besluta i en förenings angelägenheter utövas vid 
föreningsstämma. Som medlem i en förening företräds kommunen av ett ombud. 
Ombudet har ingen egen beslutanderätt utan ska utöva rösträtten på det sätt som 
kommunen bestämt. 
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De beslut som ska förekomma på föreningens årsstämma framgår av dess stadgar. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Svenskt Vatten AB 
Ombud och ersättare för ombud till bolagstämma i Svenskt Vatten AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 16   
    
Diarienummer KS-2018/266.312    
 

 
Utvecklingsplan för Vårby - godkännande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag Kommunfullmäktige besluta 

Utvecklingsplan för Vårby godkänns enligt kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 19 januari 2022 med tillhörande bilagor. 

  
Sammanfattning 
Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att upprätta ett förslag till 
utvecklingsplan för Vårby kommundel (KS 2018/266). Under våren 2021 
genomfördes samråd kring ett planförslag och efter bearbetning finns nu ett slutligt 
planförslag framtaget. 
Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 
utvecklingen av Vårby med syfte att visa önskad utveckling fram till 2050 eller 
längre. Utvecklingsplanen bygger på en visionsstyrd planering med fyra bärande 
strategier och ett antal delstrategier som förhåller sig till övergripande styrdokument 
och principerna för hållbar utveckling. 
Utvecklingsplanens vision och strategier har också konkretiserats i en fysisk målbild i 
form av en markanvändningskarta för områdets framtida utveckling. Den största 
andelen nytillskott av bebyggelse föreslås i centrumkärnorna, Vårby gård och Vårby 
Haga (Haga i Vårby). Här blir också bebyggelsens täthet som högst. Inom 
utvecklingsplanen finns potential för ca 6700 nya bostäder, varav planering redan 
pågår för ca 2000. 
Planen kommer att vara ett viktigt stöd i kommunens fortsatta arbete med att utveckla 
Vårby. Både som vägledande dokument i dialog med aktörer och för kommande nya 
projekt. Utvecklingsplanen är liksom kommunens översiktsplan inte juridiskt 
bindande men vägledande för efterföljande detaljplanplanering. Planen bedöms ge ett 
positivt överskott för kommunen i sin helhet men utfallet kan variera över tid och 
exploateringsvinster behöver i vissa fall bekosta vissa kommunala investeringar. 
Utvecklingsplanen ska efter slutligt godkännande ses som en samlad och långsiktig 
helhetsbild av utvecklingen i Vårby. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Sara Helge Vikmång (S), 
Anders Lönroth (MP) och Karl Henriksson (KD) 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V), Sara Helge Vikmång (S) och Karl Henriksson (KD) anmäler 
protokollsanteckningar som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och kommunala bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 17   
    
Diarienummer KS-2018/1711.313    
 

 
Detaljplan för Sändaren 2 m.fl. i Trångsund - beslut om 
antagande  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Detaljplan för Sändaren 2 m.fl. antas enligt kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 9 februari 2022 med tillhörande antagandehandlingar, 
bilaga 1, 2, 3 och 4. 

2. Detaljplan för Sändaren 2 m.fl. antas inte medföra en betydande miljöpåverkan. 

  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2019-01-19, § 18 att uppdra åt kommunstyrelsens 
förvaltning att upprätta en detaljplan för Sändaren 2 m.fl. genom ett 
standardförfarande. 
Projektet initierades av HSB Bostad som äger fastigheterna Sändaren 2 och 
Hammartorp 2:17. Detaljplanen syftar till att möjliggöra för nya bostäder samt 
säkerställa plats för det regionala cykelstråket mellan Nynäshamn och Stockholm. 
Det nya kvarteret kommer att utgöra ett entrémotiv för stadsdelen vilket ställer krav 
på god gestaltning, både av byggnader och av allmän plats. Illustrerat förslag 
uppskattas rymma cirka 134 lägenheter. 
Översiktsplanen, ÖP 2030, anger aktuellt område som ”primärt förtätnings- och 
utbyggnadsområde”. Vidare anges att Magelungsvägen på sikt ska byggas om till 
stadsgata. Planförslaget bedöms överensstämma med översiktsplanen. 
Genomförandet av planen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Yossi Sigal (S) och Love Bergström (M).  
 
Love Bergström (M) yrkar bifall till beslutsförslaget.   
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Hammartorp S2 Trångsund AB (HSB Bostad) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 18   
    
Diarienummer KS-2021/1527.214    
 

 
Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 
Hammartorp S2 Trångsund AB (HSB Bostad) avseende 
Sändaren 2 m.fl. fastigheter  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och Hammartorp S2 
Trångsund AB (HSB Bostad) avseende Sändaren 2 m.fl. fastigheter i kommundelen 
Trångsund godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 19 januari. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra allmänna anläggningar 
inom detaljplanen (KS-2018/1711) i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 19 januari. Nettoinvesteringen är 0 kr. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade den 6 mars 2019 att uppdra åt kommunstyrelsens 
förvaltning att upprätta detaljplan för Sändaren 2 m.fl. genom ett standardförfarande. 
Planprojektet finns med i Plan för samhällsbyggnad 2021. Detaljplanen beräknas 
antas i kommunstyrelsen den 1 december 2021. 
Planområdet ligger nära Trångsunds pendeltågsstation i södra Trångsund och 
omfattas av fastigheterna Sändaren 2 och Hammartorp 2:17 som ägs av Hammartorp 
S2 Trångsund AB (HSB Bostad) och fastigheten Hammartorp 2:16 som ägs av 
Huddinge kommun. Detaljplanens syfte är att möjliggöra för ca 134 nya bostäder i 
södra Trångsund samt säkerställa plats för det regionala cykelstråket mellan 
Nynäshamn och Stockholm. 
Förutsättningar och utmaningar kring buller har i hög grad styrt bebyggelsens 
utformning. Detaljplanen föreslår ett slutet kvarter med grönskande innergård och 
med varierande byggnadshöjder mellan fyra och sju våningar. Denna detaljplan är en 
del av översiktsplanens målsättning att skapa tätare bebyggelse i Trångsunds centrum 
i direkt anslutning till kollektivtrafik och service. Allmänna anläggningar kommer att 
byggas ut inom och utanför planområdet såsom ombyggnation av Dalarövägen, ny 
lokalgata direkt öster om kvarteret, ombyggnation av vändplan på Dalarövägen, 
ombyggnation av gång- och cykelväg längs Magelungsvägen. 
För att reglera genomförandet av detaljplanen har förslag till mark- och 
genomförandeavtal upprättats mellan kommunen och Hammartorp S2 Trångsund AB 
(HSB Bostad). Avtalen reglerar bl. a marköverlåtelser samt kostnadsansvar för ut- 
och ombyggnaden av allmänna anläggningar såsom gator och gång- och cykelväg 
inom planområdet. Kommunen får en intäkt om 18,5 miljoner kronor från försäljning 
av fastigheten Hammtorp 2:16 och del av Hammartorp 1:1 genom direktanvisning till 
Hammartorp S2 Trångsund AB (HSB Bostad). 
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Hammartorp S2 Trångsund AB (HSB Bostad) är med och bidrar genom 
exploateringsbidrag till om- och utbyggnaden av allmänna anläggningar inom 
planområdet om cirka 9,2 miljoner kronor. Totalt ger projektet ett plus för kommunen 
om cirka 19 miljoner kronor genom intäkten från försäljning av Hammtorp 2:16 och 
del av Hammartorp 1:1. 
Kommunen beräknar att genomförandet av allmänna anläggningar kan påbörjas andra 
kvartalet, 2022 och beräknas vara klara andra kvartalet 2024. Första inflyttning i 
bostäderna beräknas kunna ske under andra kvartalet 2024. 
  
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Hammartorp S2 Trångsund AB (HSB Bostad) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 19   
    
Diarienummer KS-2021/3077.109    
 

 
Spårväg Syd, samrådsunderlag för betydande miljöpåverkan - 
svar på remiss från Trafikförvaltningen, Region Stockholm  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 
Samråd betydande miljöpåverkan för Spårväg Syd enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtande 
daterat den 19 januari 2022. 

 
Sammanfattning 
Under perioden 15 december 2021–17 januari 2022 håller region Stockholm samråd 
för att identifiera betydande miljöpåverkan för Spårväg Syd enligt lagen om 
byggande av järnväg samt miljöbalken. Huddinge kommun har fått anstånd att lämna 
in yttrandet till den 15 mars 2022. 
Samrådsunderlaget beskriver förutsättningarna för projektet samt var projektet 
befinner sig i planeringsprocessen. Samrådsunderlaget tar även upp spårvägens fyra 
målområden och tillhörande effektmål. Projektets avgränsningar geografiskt, i tid 
samt miljöaspekter beskrivs. Kortfattat beskrivs även huvudprinciper för lokalisering 
och utformning samt planeringsförutsättningar. 
Region Stockholm bedömer att Spårväg Syd antas medföra betydande miljöpåverkan, 
eftersom det under arbetet med samrådsunderlaget inte framkommit något som anses 
förändra länsstyrelsens tidigare beslut. 
  
Förvaltningens huvudsakliga synpunkter 
För fullständig redogörelse av kommunstyrelsens förvaltnings synpunkter hänvisas 
till förvaltningens förslag till svar på remiss, se bilaga 1. 
Yttrandet har upprättats i samråd med Miljö- och bygglovsförvaltningen, och 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig bakom Miljö- och bygglovsförvaltningens 
synpunkter. 
Förvaltningen vill lyfta fram fem huvudsakliga synpunkter gällande granskningen. 
Förvaltningen bedömer att relevanta miljöaspekter har fångats upp i det här skedet av 
planeringsprocessen. Förvaltningen förutsätter att kunskap och erfarenhet från 
kommunens experter och ansvariga kring specifika miljöfrågor beaktas i det fortsatta 
arbetet. 
Förvaltningen förutsätter att det tas fram en ny separat social konsekvensanalys 
(SKA) eller social konsekvensbeskrivning (SKB) som även omfattar 
barnkonsekvensanalys (BKA) med kontinuerlig uppföljning av projektets framtagna 
mål avseende social hållbarhet. 
Förvaltningen påpekar vikten av att spårvägens lokalisering möjliggör förtätning och 
omvandling av befintligt bebyggda områden samt att exploatering av naturmark som 
inte är utpekat som utvecklingsområde undviks så långt det är möjligt. 
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I den fortsatta planeringsprocessen vill förvaltningen särskilt lyfta fram vikten av 
samspelet mellan bebyggelseplanering och spårvägen, och att det är angeläget att 
projektet integreras väl i nuvarande och planerad bebyggelse. 
Förvaltningen förväntar sig att regionen verkar för att objekt väg 226, Flemingsberg 
(nedsänkning av väg) lyfts in i Länsplan 2022 - 2033. 
  
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 20   
    
Diarienummer KS-2021/2817.109    
 

 
Förslag till Nationell plan för transportinfrastrukturen 2022-
2033 – Svar på remiss från Trafikverket/Regeringskansliet  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet utgår då samhällsbyggnadsutskottet 2022-02-22, § 7, har behandlat ärendet 
efter tillfällig delegering beslutad av kommunstyrelsen 2022-02-02, § 13.  

 
Sammanfattning 
Den nationella planen för transportinfrastrukturen (nedan kallad nationell plan) 
beskriver hur den statliga infrastrukturen ska underhållas och utvecklas. Trafikverket 
har tagit fram förslag till nationell plan och redovisat den för regeringen samtidigt 
som den har gått ut på remiss. Utgångspunkten för Trafikverkets förslag är de 
transportpolitiska målen, inklusive klimatmålen och att i enlighet med 
fyrstegsprincipen vårda och utveckla befintlig infrastruktur. Den ekonomiska ramen 
uppgår till 799 miljarder kronor där 362 miljarder ska gå till vidmakthållande och 437 
miljarder gå till utveckling av transportsystemet, varav 107 miljarder till nya 
stambanor. 
Tvärförbindelse Södertörn finns med i förslag till nationell plan med full finansiering. 
Tidplanen för byggstart är framflyttad från år 2021-2023 till år 2025-2027. 
Tvärförbindelse Södertörn är också utpekat som lämpligt objekt för innovativa 
lösningar i byggskedet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 21   
    
Diarienummer KS-2021/2680.104    
 

 
Gång- och cykelväg mellan Segeltorpsvägen och 
Sjöhagsvägen/Mickelbergsvägen – svar på Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Huddingeförslaget om en gång- och cykelväg mellan Segeltorpsvägen och 
Sjöhagsvägen/Mickelsbergsvägen anses besvarat med hänvisning till vad som sägs i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 19 januari 2022. 

 
Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag om att bygga en förbättrad samt belyst gång- och cykelväg på 
stigen mellan Segeltorpsvägen och Sjöhagsvägen/Mickelbergsvägen inkom den 3 
augusti 2021. Förslagsställaren anser att stigen idag är välanvänd men blir oftast lerig 
samt att det saknas en alternativ väg som är säker. 
Kommunstyrelsens förvaltning har ett pågående projekt, sträcka 17 i 
Sverigeförhandlingens cykelåtgärder, som rör utbyggnad av gång- och cykelbana på 
den sträcka som förslagsställaren avser. Utmaningar har identifierats på sträckan, men 
fortsatta utredningar planeras under år 2022 med planerat genomförande under år 
2024-2026. Förvaltningen planerar att hantera utbyggnaden inom detta projekt. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 22   
    
Diarienummer KS-2021/492.104    
 

 
Öka tillgängligheten till Källbrinks löparspår - svar på 
Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Huddingeförslaget om att öka tillgängligheten till Källbrinks anses besvarat med 
hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 19 januari 2022. 

 
Sammanfattning 
Huddingeförslaget Öka tillgängligheten till Källbrinks löparspår inkom den 1 mars 
2021 till kommunen. Enligt förslagsställaren är tillgängligheten till Källbrinks 
löparspår dålig för boende i Vistaberg då den närmaste och naturligaste vägen består 
av en rotig och stenig stig med trädfällen. Förslaget är att anlägga en ny gångväg från 
Movägen/Vaxkakevägen till Källbrinks löparspår. Den nya gångvägen bör hålla 
samma standard som löparspåret. 
Kommunstyrelsens förvaltning har en pågående detaljplan, Vista Skogshöjd, som rör 
utbyggnad av ny bebyggelse och infrastruktur i det område som önskemålet gäller. 
Kopplingen omhändertas i detaljplanen, dock i en något justerad sträckning än vad 
förslagsställaren önskar. Den justerade sträckningen blir mer tillgänglig och följer 
planerad bebyggelse på ett bättre sätt. Förvaltningen hanterar och tillgodoser därmed 
önskad koppling inom pågående detaljplan. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 23   
    
Diarienummer KS-2016/447.382    
 

 
Förutsättningar för belysning längs med strandpromenaden i 
Skogås, från Österhagen till Badviken i Mörtvik - rapportering 
av utredning  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Rapporteringen av utredningen godkänns med hänvisning till vad som sägs i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 januari 2022. 

 
Sammanfattning 
I ett medborgarförslag som inkom år 2016 föreslås att elljus anläggs längs 
strandpromenaden längs sjön Drevviken i Skogås, från Österhagen till badviken i 
Mörtvik. Medborgarförslaget är besvarat i ett tjänsteutlåtande och beslut har fattats 
den 8 mars 2021 i kommunfullmäktige om att medborgarförslaget anses vara 
besvarat. 
När det gäller frågan om i vilken utsträckning belysning på sträckan skulle påverka 
beståndet av fladdermöss, samt hur förutsättningarna för anläggande och drift av 
elljus påverkas av markens delvis sanka grundläggningsförhållanden, så efterfrågar 
kommunstyrelsen ett fördjupat underlag för att kunna ta ställning till en eventuell 
investering. 
Det fördjupade underlaget presenteras i detta tjänsteutlåtande. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP). 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 24   
    
Diarienummer KS-2021/1449.119    
 

 
Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en aktiv fritid – 
Inrätta en fritidsbank - svar på motion väckt av Rasmus 
Lenefors (S), Fredrik Fjällström (S), Marzieh Amiri (S), Eeva 
Laine (S) och Göran Hallberg (S)   
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 19 januari 2022, anses motionen besvarad. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med relevanta nämnder utreda 
kommunens möjligheter att bistå civilsamhället i att erbjuda allmänheten utlåning av 
sport- och fritidsutrustning. Resultatet av utredningen ska återrapporteras till 
kommunfullmäktige under 2022. 

 
Sammanfattning 
I en motion daterad den 7 juni 2021 förslår Rasmus Lenefors (S), Fredrik Fjällström 
(S), Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) att kultur- och 
fritidsnämnden får i uppdrag att i samverkan med relevanta nämnder och aktörer 
inrätta en fritidsbank i Huddinge kommun. 
En fritidsbank är som ett bibliotek fast med sport- och fritidssaker där man kan låna 
utrustning för en aktiv fritid. Syftet med en fritidsbank är att fler ska få möjlighet till 
en aktiv fritid, utan att det kostar pengar. 
Samberedande förvaltningar föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag att i 
samverkan med relevanta nämnder utreda kommunens möjligheter att bistå 
civilsamhället i att erbjuda allmänheten utlåning av sport- och fritidsutrustning. 
Resultatet av utredningen ska återrapporteras till kommunfullmäktige under 2022. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S) och Nujin Alacabek (V).  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler en gemensam protokollsanteckning med (MP) som 
biläggs protokollet.  
 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Beslutet ska skickas till 
Grundskolenämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 25   
    
Diarienummer KS-2021/2955.112    
 

 
Hemställan om att upphäva Riktlinjer för gymnasiestudier 
utomlands för Huddingeungdomar  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Riktlinjer för gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar, som antogs av 
kommunfullmäktige 9 februari 2009, § 28, ska upphöra att gälla. 

2. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden bemyndigas besluta om riktlinjer för 
gymnasiestudier utomlands. 

3. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden ska, med stöd av 3 § andra stycket 
Reglemente för gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden (HKF 6100), fullgöra 
Huddinge kommuns frivilliga åtaganden i fråga om utlandsstudier. 

 
Sammanfattning 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden fullgör bland annat kommunens uppgifter 
enligt skollagen (2010:800) och annan författning inom utbildningsväsendet som 
ankommer på Huddinge kommun som huvudman för gymnasieskolan. Gymnasie- 
och arbetsmarknadsnämnden kan även fullgöra ytterligare uppgifter efter särskilt 
beslut från kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige beslutade den 9 februari 2009, 
§ 28, om riktlinjer för gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar. 
Enligt kommunens riktlinjer för styrdokument, beslutade av fullmäktige den 18 mars 
2019, ska riktlinjer upphävas eller revideras om de är inaktuella. Riktlinjer för 
gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar är till viss del inaktuella och i 
behov av revidering. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar om att riktlinjer för gymnasiestudier utomlands för Huddingeungdomar ska 
upphöra att gälla, att gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden fortsättningsvis ska 
ansvara för kommunens frivilliga åtaganden om ersättning vid studier utomlands samt 
att nämnden bemyndigas besluta om nya riktlinjer för gymnasiestudier utomlands. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 26   
    
Diarienummer KS-2020/2751.112    
 

 
Revidering av regler för föreningsbidrag med mera i 
Huddinge kommun (HKF 8020) samt reglemente för klimat- 
och stadsmiljönämnden (HKF 4100)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Regler för föreningsbidrag i Huddinge kommun (HKF 8020) upphävs och ersätts 
med Riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge kommun med den lydelse som framgår 
av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 januari 
2022. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt de bidragsgivande nämnderna att, i samråd med 
kommunstyrelsens förvaltning och utifrån riktlinjer för bidragsgivning i Huddinge 
kommun, upprätta kompletterande regler för bidragsgivning inom respektive 
verksamhetsområde. 

3. Reglemente för klimat- och stadsmiljönämnden (HKF 4100) ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 21 januari 2022. 

4. Reglemente för kultur- och fritidsnämnden (HKF 8000) ska ha den ändrade lydelse 
som framgår av bilaga 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 21 januari 2022. 

5. Reglemente för socialnämnden (HKF 7000) ska ha den ändrade lydelse som 
framgår av bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 
januari 2022. 

6. Reglemente för vård- och omsorgsnämnden (HKF 7500) ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 8 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 21 januari 2022. 

7. Reglemente för kommunstyrelsen (HKF 9200) ska ha den ändrade lydelse som 
framgår av bilaga 10 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
21 januari 2022. 

8. Reglemente för trygghets- och delaktighetsberedningen (HKF 9220) ska ha den 
ändrade lydelse som framgår av bilaga 12 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 21 januari 2022. 

 
Sammanfattning 
Klimat och stadsmiljönämnden hemställde den 15 januari 2020 om att 
kommunfullmäktige skulle fatta beslut om mindre redaktionella förändringar i regler 
för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020). Miljö- och 
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bygglovsförvaltningen utarbetade i samråd med kommunstyrelsens förvaltning ett 
förslag till reviderat reglemente för klimat- och stadsmiljönämnden (HKF 4100) samt 
regler för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020). Syftet var att 
tydliggöra att det rör sig om ett föreningsbidrag för miljöförbättrande insatser och inte 
en miljöfond dit pengar donerats för ett specifikt ändamål samt att tydliggöra att 
klimat- och stadsmiljönämnden ansvarar för att dela ut bidraget. 
Samtidigt har kultur- och fritidsnämnden förberett en hemställan om en större 
förändring av Regler för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020) 
samt Regler för kommunens bidragsgivning till studieförbundens lokala 
organisationer (HKF 8130) i syfte att skärpa och tydliggöra regelverket för 
bidragsgivning. 
Regler för föreningsbidrag med mera i Huddinge kommun (HKF 8020) beslutades av 
kommunfullmäktige den 9 december 1992, § 315 och har därefter reviderats ett flertal 
gånger. Reglerna inleds med ett kortfattat syfte vilket följs av ett antal allmänna 
bestämmelser på både övergripande samt detaljerad nivå. Därefter följer de av 
fullmäktige beslutade bidragsformerna inom vilka fullmäktige reglerar syfte, 
bedömningskriterier, specialvillkor samt hur bidragen ska återrapporteras och 
redovisas. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att ”Regler för föreningsbidrag med mera i 
Huddinge kommun” (HKF 8020) ersätts med en av fullmäktige beslutad riktlinje för 
bidragsgivning samt nämndspecifika regler, vilka beslutas av respektive 
bidragsgivande nämnd. Den av kommunfullmäktige beslutade riktlinjen innehåller 
Huddinge kommuns övergripande syfte och allmänna nämndövergripande 
bestämmelser för bidragsgivning. Det nya styrdokumentet innehåller vidare riktlinjer 
för återrapportering och redovisning vilka ska kompletteras av nämndernas mer 
detaljerade regler och rutiner. 
Nämnderna åläggs således ett ansvar att upprätta, och till allmänheten kommunicera, 
nämnd- och bidragsspecifika regler utifrån den av fullmäktige beslutade riktlinjen. 
Nämndernas ska, i samråd med kommunstyrelsens förvaltning, i de fall det behövs 
besluta om kompletterande allmänna bestämmelser inom den bidragsgivande 
nämndens verksamhetsområde. 
Därutöver ska de bidragsgivande nämndernas styrdokument innehålla regler som 
fastställer bidragsformer, bedömningskriterier, allmänna samt bidragsspecifika villkor 
samt ansöknings- och redovisningsförfarande. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
HKF 4100 
HKF 7000 
HKF 7500 
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HKF 8000 
HKF 9200 
HKF 9220 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 27   
    
Diarienummer KS-2022/101.104    
 

 
Uppföljning av Huddingeförslag 2020-2021  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Uppföljningen av Huddingeförslag för år 2021 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Huddingeförslag är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna 
förslag på webben. Invånarna i kommunen kan sedan rösta och kommentera förslagen 
under 90 dagar. De Huddingeförslag som efter 90 dagar samlat 100 eller fler röster 
överlämnas till ansvarig förvaltning/nämnd för ställningstagande. 
Uppföljningen innehåller statistik över totalt lämnade förslag, godkända/ej godkända 
förslag, förslag över 100 respektive under 100 röster, handläggningstider, utfall samt 
fördelningen av kön, ålder och bostadsområde för förslagsställarna. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen av Huddingeförslag för år 
2021 godkänns. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth 
(MP). 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler en gemensam protokollsanteckning tillsammans med 
Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 28   
    
Diarienummer KS-2021/2787.912    
 

 
Granskning av näringslivsverksamheten – svar på 
revisionsrapport  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 18 januari 2022, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, som svar på revisionsrapporten 
Granskning av näringslivsverksamheten. 

 
Sammanfattning 
I kommunens revisorers revisionsplan för år 2021 har granskning av kommunens 
näringslivsverksamhet ingått. Granskningens syfte har varit att bedöma om 
kommunstyrelsen på ett tillfredsställande sätt leder, styr och följer upp 
näringslivsverksamheten och att näringslivsstrategin efterlevs på ett ändamålsenligt 
sätt. Den sammanfattande bedömningen i revisionen är att kommunstyrelsens 
ledning, styrning och uppföljning av näringslivsverksamheten och efterlevnaden av 
näringslivsstrategin i huvudsak är tillfredsställande. 
Kommunstyrelsens förvaltning har formulerat svar på revisionens rekommendationer 
inklusive planerade åtgärder: 
• Att kommunstyrelsen följer upp den nuvarande politiska strukturen för att 
undersöka om/hur roller och ansvar kan tydliggöras ytterligare. 
Åtgärd: Roller och ansvar lyfts för dialog i Näringslivsberedningen under Q1 2022. 
• Att kommunstyrelsen följer upp arbetet med att uppdatera näringslivsstrategin. 
Utan ytterligare åtgärd: Näringslivsstrategin går upp för beslut i kommunfullmäktige i 
brytpunkten mellan Q1 och Q2. 
• Att i handlingsplanen även redovisa status av genomförande/aktivitet. 
Åtgärd: Tillkommande halvårsavstämning, där handlingsplanen kompletteras med 
status för respektive aktivitet. 
• Att överväga att i kommunstyrelsens riskanalys framåt ta hänsyn till eventuella 
risker i internkontrollplanen kopplat till näringslivsverksamheten 
Åtgärd: Näringslivsverksamheten beaktas i framtagandet av interkontrollplanen 
utifrån en årlig riskanalys. 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
Beslutet ska skickas till 
Kommunrevisionen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 29   
    
Diarienummer KS-2021/3011.912    
 

 
Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och 
dokumentanalys avseende användning av digitaliseringens 
möjligheter i kommunens verksamheter  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 januari 2022, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisionsgrupp 2, som svar på skrivelse 
rörande Granskningsrapport, dialoger, webbenkät och dokumentanalys avseende 
användning av digitaliseringens möjligheter i kommunens verksamheter. 

 
Sammanfattning 
En skrivelse från Huddinge kommunens revisorers revisionsgrupp 2 avseende 
användningen av digitaliseringens möjligheter i kommunens verksamheter, med 
bifogad konsultrapport, har inkommit till kommunens samtliga nämnder för yttrande. 
Revisionsgrupp 2 rekommenderar att nämnderna i enlighet med kommunens 
målstruktur bland annat säkerställer att i sina verksamhetsplaner för 2022 
implementerar specifika, mätbara, rimliga och tidsatta mål för digitaliseringsarbetet 
och att deras förvaltningarna förses med tillräckliga resurser och kompetens för att i 
enlighet med PM3-modellen driva verksamhetsutveckling i samverkan med 
digitaliseringsenheten inom KSF. 
För att klara de kommande årens utmaningar behöver kommunsektorn hitta vägar för 
att kunna utföra jobbet på ett effektivare sätt. Det kan bland annat handla om att 
arbeta smartare genom att använda ny teknik för att digitalisera och automatisera 
arbetssätt, vilket framgår av kommunens viktigaste styrdokument, Mål och budget 
2022. Digitaliseringen har därmed en framskjuten plats i Huddinge kommuns 
utvecklingsarbete. 
Svaret på rekommendationerna från revisionsgrupp 2 återges mer i detalj under 
rubriken förvaltningens synpunkter i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 19 januari 2022 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunens revisorers revisionsgrupp 2 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 30   
    
Diarienummer KS-2021/3060.912    
 

 
Granskningsrapport: Kommunens arbete för att uppnå målet 
att kommunen ska vara en  attraktiv arbetsgivare – förstudie, 
dialoger och analys relaterat till området   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 2 februari 2022, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, revisionsgrupp 2, som svar på 
revisionsskrivelse ”Kommunens arbete för att uppnå målet att kommunen ska vara en 
attraktiv arbetsgivare – förstudie, dialoger och analys relaterat till området”. 

 
Sammanfattning 
En skrivelse från Huddinge kommuns revisorers revisionsgrupp 2 ”Kommunens 
arbete för att uppnå målet att kommunen ska vara en attraktiv arbetsgivare – 
förstudie, dialoger och analys relaterat till området” med bifogad konsultrapport, har 
inkommit till kommunstyrelsen för yttrande. 
 Syftet med förstudien är att bedöma om det finns skäl att genomföra en fördjupad 
granskning av nämndernas arbete för att uppnå fullmäktiges övergripande mål att 
Huddinge kommun är en attraktiv arbetsgivare. 
 Huddinge kommuns revisorer, revisionsgrupp 2, lämnar, efter att ha tagit del av 
förstudien i kombination med eget informationsinhämtande, bedömning och analys 
tre rekommendationer. 
 För att klara de kommande årens utmaningar behöver kommunsektorn hitta vägar för 
att konkurrera om kompetensen. Arbetet behöver fokusera på att både attrahera, 
rekrytera utveckla och behålla medarbetare då Huddinge kommun befinner sig i en 
stor arbetsmarknadsregion där det råder brist inom många yrkesgrupper. 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
Beslutet ska skickas till 
Kommunens revisorers revisionsgrupp 2 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 31   
    
Diarienummer KS-2022/155.111    
 

 
Utredning av förutsättningar för en eventuell kommundelning
  
Kommunstyrelsens beslut 
Utredning rörande förutsättningar för eventuell kommundelning, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 3 februari, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Regeringen får besluta om ändring i rikets indelning i kommuner om ändringen kan 
antas medföra bestående fördel för en kommun eller en del av en kommun eller andra 
fördelar från allmän synpunkt. 
Kommundelningsfrågan har en historik i Huddinge kommun och för att få kunskap 
om hur förutsättningarna för en kommundelning ser ut idag behöver en ny översiktlig 
utredning göras. Därför fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag i 
verksamhetsplanen för 2022 att utreda förutsättningarna för en delning av Huddinge 
kommun där östra Huddinge avskiljs för att bli en egen kommun. 
Bifogad utredning/förstudie har till stora delar och på ett övergripande sätt följt den 
disposition SKR:s utredningar rörande eventuella indelningsändringar har: Det 
aktuella delningsalternativet presenteras liksom aktuella förhållanden beträffande 
befolkning, offentlig och kommersiell service, arbetsmarknad m.m. Men i 
utredningen ges även en beskrivning av framtidens kommun och en utblick på andra 
länder och kommuner. 
Mot bakgrund av det som framkommer i utredningen bedömer kommunstyrelsens 
förvaltning att det visserligen inte finns några formella hinder för att fortsätta med en 
fördjupad utredning. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser dock att kostnaderna för en kommundelning är 
underskattade då den redan 2007 gjorde bedömningen att SKL:s utredning 
undervärderade de ”övergångskostnader” som skulle uppstå på grund av anpassning 
av organisation, teknik och lokaler och är ytterst tveksam till att gå vidare med en 
fördjupad utredning då förstudien inte kan peka på att fördelarna stärkts sedan 
folkomröstningen 2008. 
Enligt regeringen står kommunerna även inför stora utmaningar som exempelvis nya 
lagkrav, urbanisering, demografi, integration, klimatförändring och 
kompetensförsörjning, vilket kräver en bärkraftig kommunstruktur som gör ”mindre” 
kommuner mindre sårbara. 
Den demokratiska vinst en delning skulle medföra för ett specifikt administrativt 
område, kommun, känns också alltmer osäker i en växande storstadsregion och 
digitaliserad värld. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Leif Dyrvall (DP), Ingalill Söderberg (DP) och Nujin Alacabek 
(V).  
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Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Ingalill Söderberg (DP) och Nujin Alacabek (V) lämnar varsin protokollsanteckning 
vilka biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 32   
    
Diarienummer KS-2021/2468.103    
 

 
Storsthlm: Rekommendation om överenskommelse 
länsövergripande samverkan kring hälsa, vård och omsorg  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisnings till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 19 
januari 2022, antas ”Rekommendation om överenskommelse länsövergripande 
samverkan kring hälsa, vård och omsorg”. 

 
Sammanfattning 
Storsthlm har tillsammans med Region Stockholm tagit fram ett förslag till en 
huvudöverenskommelse för samverkan inom hälsa, vård och omsorg i Stockholms 
län. Huddinge kommun har ombetts meddela sitt ställningstagande till 
huvudöverenskommelsen. För att underlätta insatser där både kommuner och 
regionen är inblandade finns ett antal länsövergripande överenskommelser. En 
huvudöverenskommelse mellan kommunerna i länet och regionen gällande hälsa, 
vård och omsorg har saknats. En huvudöverenskommelse behövs för att skapa bättre 
förutsättningar för samarbete mellan parternas verksamheter och därigenom bidra till 
det övergripande målet för samverkan.  
 Ärendet har samberetts mellan kommunstyrelsen förvaltning och socialförvaltningen. 
Förvaltningarna är positiva till huvudöverenskommelse om länsövergripande 
samverkan kring hälsa, vård och omsorg. Förvaltningarna bedömer att 
huvudöverenskommelsen kommer att bidra till en mer effektiv samverkan mellan 
parterna vilket leder till fördelar för både individer och verksamheter. 
 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S) 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
Beslutet ska skickas till 
Storsthlm  
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 33   
    
Diarienummer KS-2022/171.901    
 

 
Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen befriar följande personer från angivna uppdrag: 

Nicolas Holst (M) Från uppdraget som 1:e vice 
ordförande i Trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Kjell Vingmyr (KD) Från uppdraget som ledamot i 
Trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Karl Henriksson (KD) Från uppdraget som ombud för 
Huddinge kommun vid 
bolagsstämma 2022 i Södertörns 
Energi AB 

 

2. Kommunstyrelsen beslutar att utse följande personer till angivna uppdrag: 
Carina Tärnsby  (M) Till 1:e vice ordförande i 

Trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Diana Molinsky (M) Till ledamot i Trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Hampus Holmgren  (M) Till ersättare i 
Näringslivsberedningen 

Cem Delen  (L) Till ledamot i 
Näringslivsberedningen 

Marlene Antonson  (KD) Till ledamot i Trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Johan Mases (KD) Till ersättare i Trygghets- och 
delaktighetsberedningen 

Roland Gustavsson (L) Till ledamot i Huddinges 
Funktionshinderråd 

Bo Källström 
 

(L)  Till ombud för Huddinge kommun 
vid bolagsstämma 2022 i 
Södertörns Energi AB 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 
förvaltningens Val-PM daterat 2022-03-08. 
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Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med Val-PM och 
finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
HR 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 34   
    
Diarienummer KS-2022/138.111    
 

 
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsens 
sammanträde 9 mars 2022  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 januari 2022 
godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande 
och tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa 
beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 35   
    
Diarienummer KS-2022/110.915    
 

 
Meddelanden till kommunstyrelsen 9 mars 2022  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras till protokollet.  

 
Sammanfattning 
Sammanställning av information till kommunstyrelsen har tillställts dess ledamöter i 
samband med att kallelsen inför sammanträdet publicerades.  
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och 
finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 36   
    
    
 

 
Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen från Camilla Broo, kommundirektör, och 
frågorna från Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Abel (MP) samt svar på dessa 
frågor till protokollet. 

 
Sammanfattning 
Punkten ”Övriga frågor” består av tre delar enligt följande: 
 
1. Information från Camilla Broo, kommundirektör, kopplade till Rysslands invasion 
av Ukraina. 
 
2. Frågor från Sara Heelge Vikmång (S). Med anledning av den ryska invasionen av 
Ukraina vill Socialdemokraterna också anmäla tre övriga frågor på onsdagens 
kommunstyrelse: 
* Är det möjligt att göra en översyn av hur kommunens pensionspengar är placerade, 
och mer specifikt om de är investerade i några ryska fonder som kan framstå som 
oetiska? Vi har sett att bland annat Uppsala kommun har aviserat att de kommer göra 
en sådan översyn: https://sverigesradio.se/artikel/uppsala-kommun-ser-over-
investeringar. 
* Vi skulle gärna även få en dragning om kommunens beredskap för en cyberattack, 
givet att många experter pekar på det som ett möjligt agerande från Ryssland mot de 
länder som de betraktar som ovänliga. 
* Migrationsverket har höjt sin beredskap till högsta nivå och uppmanar nu 
kommuner att ha beredskap för en flyktingvåg. Hur förbereder sig kommunen för det 
och ska det göras en inventering av vilka platser som skulle kunna användas för 
tillfälliga boenden i närtid? 
Svar: Frågorna från Sara Heelge Vikmång (S) anses besvarade i och med 
informationen från Camilla Broo, kommundirektör.   
 
3. Fråga från Anders Abel (MP) anmäler fråga om Spårväg Syd och Tvärförbindelse 
Södertörn.  
Svar: I nuläget så pågår arbetet med planeringen av spårvägen. Det har visat sig 
finnas utmaningar med den dragning som man hade tidigare och i nuläget så finns det 
lösningar för dessa utmaningar. Påverkan på ekonomin är för tidig att säga något om. 
Den ska man ta fram underlag för och presentera för ramavtalsstyrelsen senare under 
året.  När underlag finns för både dragning och ekonomin i projektet så kommer 
förvaltningen att kunna återkomma med information om hur förslaget ser ut. I nuläget 
arbetar vi med planeringsförutsättningarna för spårvägen och beslut om att gå över till 
genomförandet kommer under 2022/2023. 
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Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen noterar informationen från Camilla Broo, 
kommundirektör, och frågorna från Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Abel (MP) 
samt svar på dessa frågor till protokollet och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 9 mars 2022 § 37   
    
Diarienummer KS-2021/695.214    
 

 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och 
Polismyndigheten avseende ny Basstation (polishus) inom 
del av Visättra 1.1  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Polismyndigheten rörande 
Basstation Stockholm syd inom del av fastigheten Visättra 1:1 godkänns i enlighet 
med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 
september 2021. 

 
Sammanfattning 
Polismyndigheten har behov av en ny huvudetablering för polisområde Stockholm 
Syd och önskar därför teckna en avsiktsförklaring med Huddinge kommun om en ny 
etablering i Flemingsberg. Närheten till befintliga rättsvårdande myndigheter i 
Flemingsberg har varit en viktig förutsättning vid val av lokalisering. 
Avsiktsförklaringen mellan Huddinge kommun och polisen är ett första steg i 
polisens process att genomföra etableringen som kallas Basstation Stockholm syd. 
Nästa steg i polisens process är att göra en konkurrensutsättning för att hitta en 
hyresvärd som ska bygga och äga basstationen. Den hyresvärd som polisen tecknar 
avtal med ska kommunen förhandla med om en direktmarkanvisning. Efter att ett 
markanvisningsavtal tecknats ska kommunen och hyresvärden påbörja arbetet med en 
ny detaljplan. 
Avsiktsförklaringen gäller till dess ett markanvisningsavtal tecknas eller två år efter 
att avsiktsförklaringen träder i kraft. Ärenden om markanvisningsavtal och uppdrag 
om en ny detaljplan förväntas tas upp för beredning under kvartal 1, 2023. Enligt 
nuvarande tidplan ska byggnaden vara färdig 2026-2027. 
Den tänkta etableringen av basstation Stockholm syd överensstämmer väl med 
övergripande planer, program och mål för utvecklingen av Flemingsberg. 
Överläggning 
I ärendet yttrar sig Gunilla Helmersson (M), Britt Björneke (V), Ann-Marie Högberg 
(S) och Nujin Alacabek (V). 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med 
samhällsbyggnadsutskottets förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
 

 
 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunstyrelsen 

2022-03-09 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 3: Avstämningsärende nämndernas och bolagens 
verksamhetsplanering för 2022 
 

Vi socialdemokrater instämmer i att nämnderna genomfört en bra verksamhetsplanering utifrån den 

relativt nya styrprocessen. Vi noterar förvaltningens synpunkter och ser fram mot hur nämnderna och 

kommunstyrelsen kan samarbeta för att utveckla och förbättra arbetet med Mål- och budget med 

tillhörande process. 

 

Nämndernas verksamhetsplaner utgår dock från det beslut om Mål-och budget och indikatorer till 

detta för 2022 som kommunfullmäktige beslutade om den 8 november 2021. Socialdemokraterna 

hade vid det tillfället ett annat förslag på mål och ekonomiska prioriteringar för Huddinge än den 

moderatledda koalitionen. Mot den bakgrunden väljer vi att inte delta i besluten i 

avstämningsärendet. 

 

I vårt förslag till mål och budget valde vi att prioritera ett tryggare Huddinge med en skola och 

äldreomsorg att lita på. Vi anser att välfärdens resurser ska gå till välfärden. Sammanlagt handlade vårt 

budgetförslag om satsningar på totalt 88,5 miljoner kr mer än den styrande koalitionen på skolan. Vi 

motsatte oss den moderatledda koalitionens skattesänkning motsvarande 88 mnkr. Vi menar att de 

pengarna hade gjort sig bättre i skolan för att exempelvis finansiera 100 extra lärare än att 

Huddingeborna skulle få en skattesänkning på 30 öre. 

 

Därutöver planerade vi för 20,5 miljoner kr mer än den styrande koalitionen på att öka tryggheten 

genom bland annat satsningar på fler fritidsgårdar och ökat stöd till nattvandring, fältassistenter och 

trygghetsvärdar, och 30 miljoner kronor mer till äldreomsorgen för att påbörja arbetet med att 

erbjuda heltid som norm, avskaffa minutschema och införa språkkrav för personalen.  

 
I ärendet framgår att vård- och omsorgsnämnden planerar att konkurrensutsätta tillagningsköken och 
att kommunstyrelsen planerar att konkurrensutsätta IT-driften. Vi motsätter oss dessa planer. För att 
framtidssäkra Huddinge ska kommunen i stället över tid behålla kontrollen över den grundläggande IT-
driften. Vi vill också understryka att maten inom äldreomsorgen bör hålla hög kvalitet och ha ett bra 
näringsinnehåll. Näringsriktig och lokalt producerad kost kan också bidra till att ännu bättre mat kan 
serveras till våra äldre i kommunens verksamheter. 
 



För Socialdemokraterna 
 

 

 

Sara Heelge Vikmång  



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2022-03-09 
 
 
 

Protokollsanteckning 
 
Ärende 3: Avstämningsärende – nämndernas och bolagens 
verksamhetsplanering 2022 
 
Vänsterpartiet lade fram ett annat förslag till mål och budget för kommunfullmäktige. 
Hade vårt förslag till mål och budget vunnit gehör i kommunfullmäktige hade 
förutsättningarna för verksamheten i såväl nämnder som bolag sett annorlunda ut. Vi vill 
ha en stark välfärd som går att lita på och där människors intressen av god välfärd går 
före företagens intressen av vinst. Vi motsätter oss även vinstuttag ur Huge Bostäder 
AB. Vi menar att det kapital bolagen bygger upp ska gå till nybyggnation och till 
upprustning av det befintliga bostadsbeståndet och fastigheterna. 
 
Den borgerliga minoritetskoalitionens konsekventa strävan efter att sänka skatten 
istället för att se till verksamheternas behov och kvalitet har slagit hårt mot såväl de som 
arbetar inom välfärdssektorn i Huddinge som mot dem som nyttjar den, så som elever 
och brukare. Den borgerliga minoritetskoalitionens mål om att minst 50 procent av all 
nyetablering och byggnation inom välfärdssektorn så som skola och omsorg ska ske i 
privat regi är också det en målsättning Vänsterpartiet inte delar. Vi menar att det är ett 
sätt att flytta makten längre från medborgarna, minska kommunens kontroll över 
verksamheternas kvalitet och försämra kommunens insyn i verksamheterna.  
 
Mot bakgrund av detta deltar Vänsterpartiet inte i beslutet. 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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FÖRSLAG 

 
Ärende 10: Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i Huge 
 

 

 

Förslag till beslut 

 

Kommunstyrelsens beslut 

 

1. Ombudet får i uppdrag att vid Huge Bostäder AB:s bolagsstämma år 2022 rösta i 

enlighet med av bolagets revisor tillstyrkt förslag med följande undantag 

 

- Styrelsens förslag om vinstutdelning till ett sammanlagt belopp om 10 000 000 kr 

avslås.  

I stället överföres 1 351 981 646 kr i ny räkning. 

- Fastställelse av resultat- och balansräkning samt i förekommande fall 

koncernredovisning och koncernrevisionsberättelse med undantag för det som följer 

av förslaget ovan. 

- Dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den fastställda 

balansräkningen med undantag av det som följer av förslaget ovan  

Ombudet får i uppdrag att vid Huge Bostäder AB:s bolagsstämma år 2022 rösta i enlighet 

med av bolagets revisor tillstyrkt förslag beträffande 

- ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter och verkställande direktören för 2020 års 

förvaltning. 

 

Punkt 2–4 i enlighet med förvaltningens förslag.         

 

5. Socialdemokraterna och Vänsterpartiet avstår från att delta i beslutspunkt 5 eftersom vi 
hade andra förslag till beslut i kommunfullmäktige den 8 november 2022 när ägardirektiven 
antogs.  
 

Bakgrund 



Huge Bostäder AB står inför mycket stora investeringsbehov i såväl underhåll som 
nyproduktion. Vi anser därför att alla de vinstmedel som kan åstadkommas ska stanna i 
bolaget för att bidra till detta i stället för att delas ut till aktieägaren, dvs kommunen. 
Underhållet är nödvändigt för att säkra fastigheternas värde och undvika dyra 
reparationskostnader samt erbjuda hyresgästerna ett bra boende. Nyproduktion är viktigt 
för att kommunen ska kunna ta sitt bostadsförsörjningsansvar. Det ligger således i både 
bolagets och medborgarnas intresse att vinstmedel används till investeringar. Vi menar att 
pengarna bör stanna kvar i bolaget för renovering och upprustning av det befintliga 
beståndet och investering i nyproduktion i stället för vinstutdelning. 

 
För Socialdemokraterna                           För Vänsterpartiet                               

 
 

Sara Heelge Vikmång                           Nujin Alacabek                                       
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PROTOKOLLSANTECKNING 

 
Ärende 11: Direktiv för Huddinge kommuns ombud på 2022 års 
bolagsstämma i Huddinge Samhällsfastigheter AB    
 

I ägardirektiven för Huddinge Samhällsfastigheter AB, som fastställdes tillsammans med mål 
och budget för 2022, hade vi socialdemokrater under avsnitt 2.3 ”Särskilda uppdrag” ett 
annat förslag gällande Flottsbro.  
 
Skrivningen ”Huddinge Samhällsfastigheter ges i uppdrag att uppdatera konceptet Flottsbro 
och samtidigt se över möjligheterna att hitta en extern att bedriva verksamhet på Flottsbro” 
ville vi ersätta med ”Huddinge Samhällsfastigheter ges i uppdrag att uppdatera konceptet 

Flottsbro och samtidigt se över hur verksamheten på Flottsbro kan bedrivas på mest 
ändamålsenliga vis.” 
 
Vi utesluter inte att Flottsbro ska drivas av en privat aktör. Vi anser dock fortsatt att vi inte 
behöver stänga dörren för att bedriva verksamheten i egen regi. För oss är verksamhetens 
kvalitet, inte driftsformen, det centrala. 
 

För Socialdemokraterna 

 

 

Sara Heelge Vikmång  



 
 

Huddinge kommun 
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2022-03-09 
 
 
 

Protokollsanteckning 
 
Ärende 11: Direktiv för kommunens ombud på 2022 års bolagsstämma 
i Huddinge Samhällsfastigheter AB 
 
Vänsterpartiet hade ett annat förslag till ägardirektiv för Huddinge Samhällsfastigheter 
AB som presenterades i samband med vårt mål- och budgetförslag. Vi menar bland 
annat att Huddinge Samhällsfastigheter ska äga, utveckla och förvalta sitt innehav av 
fastigheter för kommunala verksamheter på ett effektivt och serviceinriktat sätt för att 
tillgodose kommunens behov av ändamålsenliga lokaler.  
 
Socialt ansvar är viktigt i ett kommunalt bolag. Därför är det bra att Huddinge 
Samhällsfastigheter exempelvis erbjuder sommarjobb för unga. Samarbetet med Unga 
för orten har varit lyckat och bör fortsätta. Lika viktigt menar vi att det är att ta ett socialt 
ansvarstagande för sina underleverantörer och garantera att dessa är seriösa aktörer. 
Arbetsvillkoren för de anställda såväl i bolaget som hos underleverantörer ska vara 
goda och kollektivavtalsenliga. Det är också viktigt att bolaget profilerar sig på ett sätt 
som gör det till en attraktiv arbetsplats för kvinnor att söka sig till för att bryta 
mansdominansen.  
 
Vi menar exempelvis att energiförsörjning via solceller systematiskt ska beaktas vid all 
ny- och ombyggnation och att utemiljön på förskolegårdar ska ha en hög 
lekvärdesfaktor och i möjligaste mån inte bestå av hårdgjorda ytor.   
 
Slutligen anser vi också att det var fel väg att gå att utreda en konkurrensutsättning av 
Flottsbro när beslutet togs i kommunfullmäktige. Vi menar att det inte finns några 
uppenbara fördelar med att driva kommunalt ägda verksamheter i privat regi, utan att 
det snarare är ideologiskt motiverat och del av den styrande koalitionens 
privatiseringspolitik.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 16: Utvecklingsplan för Vårby – godkännande 
 

 
Med sitt fantastiska läge vid Mälaren och Albysjön och god tillgänglighet både med tunnelbana och 
Sveriges pulsåder E4:an har Vårby de geografiska förutsättningarna att bli ett oerhört attraktivt 
område. Det absolut viktigaste skälet till att utvecklingen hittills inte tagit den riktningen är områdets 
bebyggelsestruktur.  
 
Nästan alla bostäder i Vårby är i flerfamiljshus. En överväldigande majoritet av dem är i form av 
hyreslägenheter. En mycket stor andel av dem är i form av 2:or och 3:or. Vare sig flerfamiljshus, 
hyreslägenheter eller 2:or och 3:or är i sig något negativt utan de är viktiga inslag i en blandad 
bebyggelse, men när det är nästan det enda som erbjuds blir det basen för ett segregerat samhälle med 
stor instabilitet, ett bostadsområde som de familjer som lyckas flyttar ifrån. 
 
När vi i utvecklingsplanen för Vårby lyfter blicken till år 2050 måste vi visa hur vi ska lösa detta 
problem för att på så sätt ge Vårby förutsättningar att leva upp till sin potential som ett tryggt och 
attraktivt område. Beträffande upplåtelseformer och lägenhetsstorlekar ser vi att bebyggelsen enligt 
utvecklingsplanens förslag tar viktiga steg men dessvärre ser vi att förslaget inte når tillnärmelsevis 
tillräckligt långt när det gäller andelen småhusbebyggelse år 2050. 
 
Vi kristdemokrater delar utvecklingsplanens bedömning att områdena närmast tunnelbanestationerna 
lämpar sig bäst för tätare bebyggelse, men menar att i områden som inte ligger inom 3-400 meter från 
spårstation bör olika former av småhusbebyggelse övervägas i nya detaljplaner och 
detaljplaneprogram. I och med att utvecklingsplanens markanvändningskarta inte är juridiskt 
bindande för kommande detaljplanearbeten ser vi inte att fastställandet av utvecklingsplanen 
förhindrar sådana framtida ställningstagande. För att säkerställa att Vårby utvecklas till ett tryggt, 
attraktivt bostadsområde kommer vi att verka i riktning mot ökad andel småhusbebyggelse i 
kommande planarbeten. 
 
 
 
Huddinge den 9 mars 2022 
 
 
 
Karl Henriksson   Rolf Johansson 
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Ärende 16: Utvecklingsplan för Vårby 
 

Utvecklingsplanen är ett viktigt verktyg för kommunen i planeringen av Vårby. Vi vill understryka att 
utvecklingsplanen också ska bidra till att Vårby blir en trygg och jämlik del av kommunen. Kommunen 
måste fortsätta ha en god dialog med betydelsefulla aktörer i området så att utvecklingsplanen kan bli 
verklighet. Det handlar inte minst om att fånga upp invånares, föreningarnas, företagarnas och 
bostadsaktörerans kunskaper och erfarenheter om Vårby. Det är bara med gemensamma krafter som 
Vårby kan utvecklas på bästa sätt. 

 

Vi ska vända på varenda sten för att bryta segregationen och bekämpa brotten. För att trygghet ska 
gälla alla. Men många invånare i Vårby känner sig inte trygga när de går ut på kvällen. Anledningarna 
till det är flera: dålig belysning eller avsaknad av belysning, få människor som rör sig i centrum, att ens 
bostadsområde känns bortglömt med mera. Det fortsatta arbetet bör därför inbegripa ramar för ökad 
trygghet i Vårby oavsett om det gäller tillgång på offentligfinansierad service eller trygghetsåtgärder i 
form av ökad och förbättrad belysning. Det är i detta arbete viktigt att se till områdets olika karaktär 
med många olika typer av områden: Myrstuguberget, Vårby Haga, Vårby gård och området längs 
Vårby allé. Alla barn ska få en bra start i förskolan och skolan. Därför måste kommunen prioritera att 
hitta en bra lösning för Vårbyskolans lokaler.  

 

En central plats i Vårby är Vårby gård centrum med många företag och verksamheter som tycker att 
centrum ska utvecklas. Många invånare vittnar om att Vårby skulle bli ännu bättre med en mer 
attraktiv centrumanläggning med en bättre struktur och finare omkringliggande miljöer. Det är därför 
viktigt att vi nu utvecklar Vårby gårds centrum. Här kan flera aktörer samlas och bidra. Kommunen är 
en viktig sådan aktör men även bostadsbolag, föreningar och företagare. 

 

Fler bostäder behövs. I Vårbys olika områden bor många människor väldigt trångt. Invånare vittnar om 
att det kan bo familjer på över fem personer i en liten tvåa. Många bor också i andra eller tredje hand. 
I Vårby råder det stor brist på större lägenheter med rimlig hyra som man kan flytta till när familjen 
växer. Vi vill att fler hyresrätter med rimliga hyror byggs för att motverka trångboddhet och 
segregation. I Vårby gård är det tydligt att det behövs det fler större hyresrätter. I Vårby finns två 
tunnelbanestationer: Vårby gård och Masmo. I Masmo finns en uppgång som inte används och vi ser 
positivt på att utvecklingen åtminstone inte förhindrar att den uppgången öppnas och att det byggs 
nya bostäder på Masmoplatån. Vårby Haga är ett viktigt förtätningsområde där det redan finns 
kollektivtrafik. Det vore olyckligt av kommunen att inte nyttja denna möjlighet. 

 

Var man växer upp och bor har i dag stor påverkan på ens framtida inkomst, hälsa och välmående. 
Även om folkhälsan i Sverige som helhet utvecklas positivt och de flesta lever ett längre och friskare liv 
än tidigare generationer finns det grupper i samhället där trenden är rakt motsatt. Gapet mellan de 



grupper som har den bästa hälsan och de som har den sämsta hälsan har ökat under de senaste 
årtiondena och man kan se att ekonomi och utbildning är faktorer som påverkar. Om Vårby ska 
utvecklas på bästa sätt krävs det att det tas ett helhetsgrepp om folkhälsan. Det behövs åtgärder för 
att minska skillnaderna i hälsa och göra att fler mår bättre och lever längre. För detta är både direkta 
insatser i den fysiska miljön viktiga, som till exempel tillgång till utegym, spontanidrottsplatser, goda 
möjligheter för idrottsföreningar att verka, liksom riktade insatser mot enskilda grupper. Utöver det så 
är det också angeläget att öka tillgängligheten till Flottsbro för de som bor i Vårby, samt att stranden 
och de marina miljöerna också i framtiden är tillgängliga för alla.  

  

För Socialdemokraterna 

 

 

 

Sara Heelge Vikmång 
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16: Utvecklingsplan för Vårby - godkännande 
 
Vänsterpartiet tycker att det är bra och viktigt att vi får ett helhetsgrepp kring 
kommunens tankar om utveckling av Vårby. Utvecklingsplanen är ett bra sätt att visa 
den riktning kommunen vill utveckla kommundelen i och fyller glappet mellan 
översiktsplanens örnperspektiv och den konkreta utvecklingen av fastigheterna i 
detaljplanerna. I det större perspektivet delar vi också kommunens utvecklingsvision för 
Vårby.  
 
I de delar av Vårby som redan är bebyggda finns en överrepresentation av hyresrätter. 
Detta tar kommunen som intäkt för att missgynna hyresrätten som upplåtelseform i 
nybyggnationen eftersom man vill ha en balans mellan hyresrätter, bostadsrätter och 
äganderätter totalt sett i kommundelen efter utvecklingen av Vårby Haga och Vårby 
Gård. Vi menar att man inte kan resonera på det viset. Det måste vara i nybyggnationen 
man försöker att hitta en balans mellan upplåtelseformerna. Hyresrätter byggda och 
ägda av kommunens bolag är en förutsättning för att sänka trösklarna in på 
bostadsmarknaden.  
 
Vi menar också att etableringen av ägarlägenheter leder åt fel håll. Vänsterpartiet anser 
att bostadsrätter och hyresrätter hör hemma på bostadsmarknaden. De ökar mobiliteten 
och bostadsrotationen. Ägarlägenheter gör det däremot inte och höjer dessutom 
tröskeln till bostadsmarknaden för alla som inte är rika nog att köpa sin egen lägenhet. I 
förtätningen är det också viktigt att ta hänsyn till att bostäder behövs för människor i 
livets alla skeden, från den unga vuxna som vill flytta till sitt första egna boende till 
familjen som väntar tillökning och behöver en större lägenhet. Variationen och 
valmöjligheterna när det gäller lägenheternas storlek måste bli större.  
 
Det behöver också tas ett helhetsgrepp kring en utveckling av Vårbygård centrum, här 
vore det bra om kommunen hade en samverkan med Balder för att skapa ett attraktivt 
och multifunktionellt centrum. Det är viktigt med fler mötesplatser och gröna parker för 
alla åldrar. Vi ser också behov av fler lokaler för att stärka föreningslivet i området och  
ta vara på ideella initiativ och verksamheter som vill bedriva aktiviteter riktade mot unga i 
området. Det har länge varit känt att centrumområdet behöver bli tryggare och att 
standarden på lägenheter och utemiljöer måste rustas upp. Trots löften från såväl 
privata bolag som Huddinge kommun har Vårbygård centrum systematiskt 
underprioriterats. Det måste få ett slut och vi menar att utvecklingsplanen är ett bra 
tillfälle för nya satsningar.  
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Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 19: Spårväg Syd, samrådsunderlag för betydande 
miljöpåverkan – svar på remiss från Trafikförvaltningen, Region 
Stockholm 
 
Vänsterpartiet menar att det är viktigt att komma vidare i arbetet med Spårväg Syd. Vi 
oroas därför av de intressekonflikter som kommit till ytan gällande dragningen av 
spårvägen respektive Tvärförbindelse Södertörn. Vi menar att Huddinge kommun i sitt 
remissvar bör lyfta fram att Spårväg Syd bör ges företräde framför tvärförbindelsen på 
samtliga platser där det råder motsättningar om dragningen av väg respektive spårväg. 
Spårväg Syd är en transportlösning som går i takt med tiden, en miljösmart lösning. 
Tvärförbindelse Södertörn och motorvägen över lag som transportlösning borde ses 
som en del av historien.  
 
Behovet av social hållbarhet bör också ses som centralt i arbetet med utvecklingen av 
Spårväg Syd. Det finns ett stort behov av bostäder längst spårvägens sträckning och 
det är också attraktivt att bo i nära anslutning till stationerna. Genom att förtäta längst 
spårvägen minskar vi också barriärerna mellan idag befintliga bostadsområden genom 
naturliga övergångar från område till område.  
 
Vi vill även poängtera att oavsett korridorval för Spårväg Syd bör hänsyn tas för att 
minimera koldioxidutsläpp, värna luftkvaliteten och minska halterna av hälsofarliga 
partiklar i luften. Dessa aspekter bör beaktas såväl under byggnation som när bygget 
står klart.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 22: Öka tillgängligheten till Källbrinks löparspår 
 

Johannes Slettengren lyfter en viktig fråga i sitt Huddingeförslag som vi vet att många 
boende i Vistaberg vill se en lösning på. Att öka tillgängligheten till Källbrinks löparspår för 
boende i området vore en betydelsefull åtgärd för att minska trösklarna för fysisk aktivitet 

och rekreation och därigenom också för att stärka folkhälsan.  
 
Som förslagsställaren lyfter är det även en fråga om jämlikhet då den närmaste och 

naturligaste vägen idag inte är framkomlig för personer med barnvagn eller 
funktionsvariationer.  

 

Socialdemokraterna kommer därför att bevaka och vara pådrivande för att tillgängligheten 
till Källbrinks löparspår förbättras så snart som möjligt. En möjlighet att öka tillgängligheten 
är under utbyggnaden av Vista Skogshöjd. 

 

För Socialdemokraterna 

 

 

 

Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 24: Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till     
en aktiv fritid – Inrätta en fritidsbank 
 

Att inrätta en fritidsbank i Huddinge skulle innebära en konkret reform för att ge alla 
Huddingebor, oavsett ens ekonomiska förhållanden och var i kommunen man bor, möjlighet 
till en mer aktiv fritid. 

 

Genom en fritidsbank skulle vi skapa bättre förutsättningar för en skolidrott där alla elever 
kan delta såväl som att underlätta för temadagar och friluftsdagar. Vi skulle också ge fler 
Huddingebor möjlighet att ta del av kommunens många och fina friluftsområden på t.ex. 
skidor eller skridskor.  

 

Vi välkomnar därför det positiva utlåtandet som förvaltningen ger till motionen. Det vore 
bra, som samberedande förvaltningar föreslår, att kommunstyrelsen får i uppdrag att i 
samverkan med relevanta nämnder utreda och presentera ett förslag på hur en fritidsbank 
kan inrättas i Huddinge.  

 

Vi ser även gärna en samverkan med civilsamhället i den här frågan. Civilsamhället är en 
värdefull resurs för kommunen vars engagemang, kraft och kunnande vi ska ta vara på. Vi ser 
också en möjlighet att skapa arbetstillfällen för personer som står långt ifrån 
arbetsmarknaden och/eller att samverka med daglig verksamhet.  

 

Vi tror dock att kommunen kommer att behöva spela en roll i arbetet med att upprätta och 
driva en fritidsbank, bl.a. genom tillhandahållande av lokaler. Driftsformen är dock inte det 

viktiga utan vi tar fasta på att det verkar finnas en bred enighet om att det vore positivt med 
en verksamhet av den här typen i Huddinge och att ramarna för detta nu ska utredas. 

 

För Socialdemokraterna  För Miljöpartiet 
 
 
 
Sara Heelge Vikmång  Anders Lönroth 
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Ärende 24: Ge alla barn och unga i Huddinge möjlighet till en aktiv fritid – 
Inrätta en fritidsbank – svar på motion väckt av Rasmus Lenefors (S), Fredrik 
Fjällström (S), Marzieh Amiri (S), Eeva Laine (S) och Göran Hallberg (S) 
 
En aktiv fritid är grundläggande för välbefinnande för barn och ungdomar. Idrott och 
kulturutövande ska stimuleras och får inte vara plånboksfrågor. Motionen föreslår att 
Huddinge ska inrätta en fritidsbank. Förslagets syfte är att göra det enklare för 
Huddinges barn och unga att delta i fritidsaktiviteter genom att låna den nödvändiga 
utrustningen istället för att varje förälder ska lägga stora pengar på utrustning. Det ger 
också en större möjlighet till variation och att pröva olika aktiviteter.  
 
Under 2016 lade Vänsterpartiet fram en motion om att Huddinge skulle inrätta ett 
Sportotek. Motionen ansågs besvarad och kultur- och fritidsförvaltningen fick i uppdrag 
att undersöka intresset från föreningslivet för att vara behjälpliga i arbetet. Sedan 
Vänsterpartiets motion ansågs besvarad i kommunfullmäktige har det gått 6 år. Inget 
tycks ha hänt i hanteringen av Vänsterpartiets motion. Förvaltningen har kontaktat två 
föreningar, sedan har det lagts på is. En fritidsbank är detsamma som ett Sportotek. 
Socialdemokraternas motion föreslås, liksom Vänsterpartiets tidigare motion, anses 
besvarad. Vi oroas över risken att Socialdemokraternas motion kommer att behandlas 
lika styvmoderligt av den borgerliga minoritetskoalitionen som originalet gjorde. 
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 27: Uppföljning av Huddingeförslag 2020–2021 
 

Det är bra att möjligheten att skriva Huddingeförslag finns. Vi vill att fler kommuninvånare 
ska kunna vara med och påverka utvecklingen och demokratin i Huddinge.  

 
Förra årets uppföljning av Huddingeförslag pekade dock på att vissa områden i kommunen 
stod för en stor del av alla förslag medan andra knappt hade några alls. Av det skälet föreslog 
vi att det skulle göras en analys av huruvida det är grupper och områden som inte inkluderas 
i eller nås av konceptet med Huddingeförslag och vad som i så fall kan göras för att förändra 
det. 

 

Vi välkomnar därför att det i årets uppföljning finns en mer detaljerad redogörelse för vilket 
bostadsområde som förslagsställarna kommer ifrån. Vi hade dock även gärna sett en analys 
av siffrorna. Det kan bl.a. noteras att en mycket stor andel av förslagen kommer från 
villaområden som Stuvsta och Segeltorp, medan ett stort område som Flemingsberg har 
färre förslag än Högmora. Även våra två andra socioekonomiskt utsatta områden, Skogås 
och Vårby, tillhör de med minst antal förslag. Det verkar således finnas skäl att se vad 
kommunen kan göra ytterligare för att nå ut med information om konceptet med 
Huddingeförslag i dessa områden. 

 

I samband med förra årets revidering föreslog vi också åtgärder för bättre återkoppling till 
förslagsställaren. Kommuninvånare som har lämnat in Huddingeförslag har framfört att de 
inte får tillräcklig information under tiden som förslaget behandlas. Förslagsställaren får idag 
ett meddelande om status på sitt förslag efter 90 dagar, men sedan dröjer det till att 
kommunen har fattat beslut i ärendet, vilket i genomsnitt tar 7 månader och vissa fall över 
ett år. Vi ser därför fram emot förslag på hur det kan ske regelbunden och rimlig 
återkoppling till förslagsställaren. 

 

Slutligen vill vi lyfta vikten av att det på kommunens webbsida finns information om hur man 
som medborgare ska gå till väga och att det finns tydliga beskrivningar om vad som krävs för 
att ett Huddingeförslag ska godkännas. För många medborgare kan det exempelvis vara 
svårt att avgöra vad som är en kommunal angeläget eller inte. Av 122 inkomna 
medborgarförslag bedömdes 58 av dem (motsvarande 46 procent) inte uppfylla riktlinjernas 
krav. Det indikerar att informationen som är tillgänglig på webbsidan kan behöva 



kompletteras och att förslagsställaren får den här informationen innan ett förslag lämnas in 
och inte efter att förslaget har avslagits. 

 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Sara Heelge Vikmång Nujin Alacabek Anders Lönroth 
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Ärende 30: Granskningsrapport: Kommunens arbete för att uppnå 
målet att vara en attraktiv arbetsgivare – förstudie, dialoger och 
analys relaterat till området 
 
Förstudien ska analysera om det finns ett behov av en vidare studie av kommunens 
arbete för att nå målet om att vara en attraktiv arbetsgivare eller inte. I förstudien 
kommer man fram till att en sådan studie inte behövs. Vänsterpartiet är på flera punkter 
kritiska till hur Huddinge kommun agerar som arbetsgivare.  
 
Vi anser att flera av rekommendationerna från revisorerna är bra och viktiga för 
kommunen att ta till sig. Exempelvis att kommunstyrelsen ska inta en mer aktiv roll i att 
öka insatserna för att stärka kommunens varumärke som arbetsgivare och att 
nämnderna ska följa upp sina verksamhetsplaner och utarbeta strategier för att stödja 
förvaltningarna i syfte att bidra till kommunens attraktivitet som arbetsgivare.  
 
Det är också viktigt för oss att poängtera att Huddinge kommun måste arbeta inte bara 
med hur man är en attraktiv arbetsgivare att söka sig till utan också en attraktiv 
arbetsgivare att stanna kvar hos. I det arbetet menar vi att en utredning bör göras av de 
höga sjukskrivningstalen i kommunen, särskilt bland kvinnor. Extraordinärt höga är 
sjukskrivningstalen bland kvinnor som jobbar i förskolan. Detta bör vara en grupp att 
fokusera mer på. Vi tror även att de anställdas möjlighet att själva bestämma, styra och 
leda sitt arbete är viktigt för att trivas. Arbetsplatsdemokrati och medbestämmande är 
grundläggande inte bara för att trivas på jobbet utan även att utföra det väl och 
engagera sig i sina arbetsuppgifter.  
 
Till sist menar vi att rätten till heltid är grundläggande. Att trivas på jobbet handlar till stor 
del om att det är tryggt och att det också ger en lön som går att leva på. För oss handlar 
det om att kommunen måste sluta tvinga ner heltidsanställda till deltidstjänster (hyvling) 
och att heltid ska vara norm när Huddinge kommun är arbetsgivare.  
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Ärende 31: Utredning om förutsättningarna för en eventuell 
kommundelning 
 
På många vis finns det orsak att ifrågasätta att skattemedel läggs på en enskild politisk 
aktörs särintresse. Samtidigt är Vänsterpartiets grundhållning att aktuella 
kommunpolitiska frågor där det råder en viss opinion förtjänar att prövas långsiktigt och 
seriöst. Därför ställde vi oss inte kritiska till att en utredning gällande kommundelning 
tillsattes.  
 
Vi konstaterar att folkomröstningsresultatet från 2008 står sig starkt. Vid den tidpunkten 
röstade nära 60 procent av de boende i Skogås-Trångsund nej till en kommundelning. 
Endast lite över hälften av de röstberättigade valde att delta i folkomröstningen. 72 
procent av de Huddingebor från andra kommundelar som besvarade en enkät om 
kommundelningen ville inte se en sådan (pressmeddelande från Huddinge kommun 
2008-04-20). I utredningen saknas tydliga belägg för att ytterligare påtagliga fördelar 
med en kommundelning skulle uppkommit sedan folkomröstningen 2008. 
 
 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke 
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Protokollsanteckning ärende 31, Utredning av förutsättningarna för en eventuell 

kommundelning 

 

Drevvikenpartiet har drivit frågan om kommundelning sedan starten 1998. Nu visar 

utredningen från kommunstyrelsens förvaltning att en delning är fullt möjlig. Vi därför 

förvånade över att både utredningen och tjänsteutlåtandet tar ställning i frågan om att gå 

vidare. Man skulle ha vunnit på att bara redovisa utredningen och låta politiken ta ställning 

till fortsatt hantering. 

Vi ser bara fördelar med att Skogås, Trångsund, Länna och Vidja får bilda en egen, lagom stor 

kommun. Det skulle stärka den lokala demokratin och ändå ge en bibehållen ekonomi för de 

båda nya kommunerna. Idag, liksom under de senaste decennierna, sker de stora satsningarna 

i andra delar av kommunen.  

Utredningen visar att den nya kommunen skulle bli som en medelstor svensk kommun med 

mellan 25 000 och 30 000 invånare. Samtliga kriterier som lagen ställer upp för en 

kommundelning är uppfyllda och ekonomiskt skulle de båda nya kommunerna klara sig bra, 

med vissa inledande övergångskostnader. Vi hade dock förväntat oss att utredningen skulle ha 

gjort en djupare ekonomisk analys. 

Åldersfördelning, utbildning och medelinkomst i östra Huddinge speglar genomsnittet i 

Huddinge och fördelningen mellan olika bostadstyper är jämn. Vad som saknas är 

arbetsplatser i förhållande till befolkning i arbetsför ålder. 

Utredningen flaggar för eventuella svårigheter att rekrytera personal till en mindre kommun 

och bortser helt från att Stockholmsregionen har en stabil tillgång på arbetskraft med olika 

kompetenser. Förvaltningen ställer sig också tveksamma till om demokratin skulle bli bättre, 

men vi ser att det i andra kommuner som delats har det inneburit ett större engagemang för 

kommunen från invånarna.  

Vi har länge sett en frustration i Skogås, Trångsund, Länna och Vidja över ointresset från 

tjänstemän och övriga politiker för vår kommundel. Det blev extra tydligt när förslag till 

Översiktsplan 2050, trots våra protester, gick ut på samråd innan den detaljerade 

utvecklingsplanen för Skogås och Trångsund är färdig. Därmed ser vi inga ambitioner för 

utvecklingen här från kommunen, utan allt fokus ligger på andra kommundelar.  

 

För Drevvikenpartiet 

 

 

Ingalill Söderberg 

_____________________ 

Drevvikenpartiet 

Tornslingan 15 

142 61 Trångsund 
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